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Voor u ligt het jaarverslag 2022 van de stichting 

AMOS. Een jaar waarin de coronacrisis voor het 

eerst sinds twee jaar geen hoofdrol meer 

speelde. De eerste paar maanden van het jaar 

verliepen nog wat rommelig verliepen door de 

nog geldende quarantainemaatregelen die het 

onderwijsproces met enige regelmaat 

verstoorden: collega’s en (groepen) leerlingen 

zaten regelmatig thuis, in quarantaine en/of met 

coronaklachten. Gelukkig verdwenen de 

coronamaatregelen in de loop van het voorjaar 

en konden onze scholen eindelijk weer (min of 

meer) terug naar de normale routine. 

 
Dit jaarverslag neemt u mee door de 

verschillende thema’s zoals we deze in 2022 

ingevuld hebben. De invulling van deze thema’s 

is geënt op de Koers, het strategisch beleid zoals 

we dit in 2021 hebben ingezet. 

 
Het strategisch beleid van AMOS bevat drie 

hoofdthema’s: 1) Het vergroten van de 

basisvaardigheden van leerlingen, 2) excellent 

werkgeverschap, in het licht van het 

lerarentekort, en 3) het versterken van de 

lerende organisatie. 

 
Waar we ons in 2021 vooral richtten op de 

opstartfase van de uitvoering van het 

strategisch beleid, hebben wij in 2022 onze 

Koers verder geconcretiseerd door per 

hoofthema een stuurgroep in te richten. Deze 

stuurgroepen bestaan uit bestuursleden, 

stafmedewerkers en directeuren. Alle 

directeuren hebben zitting in één van deze 

stuurgroepen. Zo werken wij aan gespreid 

leiderschap en creëren we draagvlak én 

commitment voor het realiseren van onze 

Koersdoelen. Allemaal met als doel om ons 

onderwijs de komende jaren nog verder te 

verbeteren. 

 
 
 
 
 
 
 
 

Een belangrijk thema voor stichting AMOS is 

het lerarentekort in Amsterdam. Met 17% is dit 

één van de hoogste percentages in Nederland. 

Dit baart ons grote zorgen. Ondanks alle 

maatregelen die op verschillende niveaus zijn 

genomen, blijft het tekort toenemen. AMOS 

werkt in dit verband in de stad nauw samen met 

de andere schoolbesturen rondom het 

Noodplan Lerarentekort Amsterdam. De 

maatregelen die in dit noodplan opgenomen 

zijn, hebben o.a. betrekking op het werven en 

opleiden van zij-instromers, op verhoging van 

de reiskosten-vergoeding voor medewerkers 

die buiten de stad wonen en op een extra 

salaristoelage voor leraren. Ook binnen AMOS 

werken we hard aan het bestrijden van het 

lerarentekort. Dit doen we voornamelijk door in 

te zetten op goed (liefst excellent) 

werkgeverschap. In een markt waar 

aankomende leraren hun werkgever voor het 

uitkiezen hebben, gaan ze daar werken waar 

sprake is van goede faciliteiten, moderne 

schoolgebouwen, goed leiderschap, etc. Maar 

vooral op een plek waar ze zich gewaardeerd 

voelen. Die waarderende werkomgeving willen 

wij bieden. Een van de concrete maatregelen die 

wij in dit kader in 2022 genomen hebben is het 

opzetten van een driejarig opleidingstraject in 

samenwerking met hogeschool Academia. Dit 

opleidingstraject is gericht op het 

doorontwikkelen van onderwijsondersteuners 

naar de functie van bevoegd leraar. Inmiddels 

participeren er 30 AMOS- 

onderwijsondersteuners in dit traject. Mede 

hiermee hopen wij op middellange termijn het 

lerarentekort binnen AMOS te verminderen. 

 
Naast de focus op het verminderen van het 

lerarentekort, hebben onze scholen in 2022 ook 

hard gewerkt aan het wegwerken van de door 

de coronacrisis veroorzaakte 

onderwijsachterstanden van onze leerlingen 

 



 

met behulp van de middelen van het Nationaal 

Programma Onderwijs (NPO). Medio 2022 

hebben alle scholen hun NPO-schoolplan 

geëvalueerd en bijgesteld voor het huidige 

schooljaar (2022-2023). De scholen zetten in 

deze plannen vooral in op het 

professionaliseren van medewerkers, op 

versterking van het taal- en rekenonderwijs, en 

op vergroten van het welbevinden van 

leerlingen. De NPO-inzet van de AMOS- 

scholen is hiermee in lijn met onze Koers. 

 
Verder hebben wij in 2022 ook een AMOS- 

school gesloten: op de Nautilus Flevohof in 

Amsterdam-Oost konden wij de 

onderwijskwaliteit niet langer garanderen en 

was er daarbij sprake van een zeer laag en 

verder dalend leerlingenaantal. Daarom hebben 

wij onze bestuurlijke verantwoordelijkheid 

genomen en de school per 1 augustus 2022 

gesloten. 

Ouders, leerlingen en collega’s zijn hierover 

tijdig ingelicht. De leerlingen hebben een plek 

gevonden op een andere school in de buurt en 

de collega’s hebben wij kunnen herplaatsen op 

een andere AMOS-school. 

 
“Meer informatie over onze activiteiten en 

het reilen en zeilen van onze scholen in 2022 

treft u aan in het vervolg van dit 

bestuursverslag. En last but not least willen 

wij al onze AMOS-collega’s bedanken voor 

hun grote inzet en betrokkenheid het 

afgelopen jaar; daar zijn wij heel blij mee en 

trots op!” 

 

Jonne Gaemers en Arie van Loon 

College van Bestuur AMOS 

 
 

 
Fotoverantwoording: Poseidon en Neptunus 
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Het schoolbestuur 
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1.1 Wie zijn wij? 
 

 
Missie & visie 

Wij zijn AMOS, een groep van 28 scholen in 

Amsterdam, geworteld in de christelijke traditie. 

Wij geloven dat elk kind unieke talenten heeft, 

in het besef dat niet elk kind altijd gelijke kansen 

heeft om die talenten te ontdekken en te 

ontplooien. Het is onze missie die gelijke kansen 

wel te bieden. Niet louter als fraai ogend motto 

maar door een keiharde inzet in de praktijk van 

alledag. 

 
Verschillen in herkomst, geloofsovertuiging, 

cultuur en dergelijke zijn voor ons daarbij zowel 

een vanzelfsprekendheid als een inspiratie. 

Ontdekken wie je zelf bent en nieuwsgierig zijn 

naar wat anderen beweegt. Dat hebben wij voor 

ogen als wij spreken over de waarde van 

diversiteit. Je talenten ontdekken en 

ontwikkelen is één ding. Wij inspireren onze 

leerlingen die talenten ook te (gaan) benutten 

voor onze stad, ons land, onze wereld. 

 

Onze kernwaarden 

Als AMOS maken wij het verschil door wat wij 

doen. Onze daden zijn geïnspireerd door onze 

overtuiging en gestoeld op onze kernwaarden: 

nieuwsgierig, betrokken, gedreven en 

doelgericht. Wij geloven dat we in het leven 

voor de uitdaging staan om onze talenten te 

ontdekken en ten volle te ontwikkelen. Daarbij 

is het belangrijk om iets terug te doen voor onze 

gemeenschap, onze stad. Om met onze oud- 

burgemeester Van der Laan te spreken: “Zorg 

goed voor de stad en voor elkaar”. Onze ouders 

herkennen zich in deze kernwaarden. Samen 

stimuleren we de kinderen nieuwsgierig te zijn 

naar de wereld om hen heen en zich bewust te 

worden van het feit dat betrokkenheid met de 

wereld niet gaat zonder de handen uit de 

mouwen te steken. Waarmee we weer 

aangeland zijn bij het begin: wij van AMOS zijn 

doeners. 

 

Strategisch beleidsplan 

In de periode 2021-2023 zijn/worden de 

volgende drie speerpunten uit de 

(oorspronkelijke) Koers 2019-2023 met 

prioriteit opgepakt:: 

 

 
Behoud en doorontwikkelen van de 

basiskwaliteit van het onderwijs 

 
Excellent werkgeverschap 

 
Versterken van de lerende 

organisatie / bevorderen van 

deskundigheid 

 
 

Meer info over onze 

kernpunten, waar wij 

voor staan: 
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Meer info over 

het stedelijke 

toelatingsbeleid: 

Toegankelijkheid & toelating 

AMOS heeft zich gecommitteerd aan het Stedelijk Toelatingsbeleid van de gemeente Amsterdam. Dit is 

tot stand gekomen via het Breed Bestuurlijk Overleg Amsterdam (BBO). Dit toelatingsbeleid garandeert 

elke kind een gelijke kans op een plek op een school dicht bij huis. 

 

 

 
 

Het bovengenoemde beleid regelt de gang van zaken rond de toelating van leerlingen die starten in 

groep 1 van de basisschool. Daar waar het gaat om kinderen die op latere leeftijd instromen, bijvoorbeeld 

na een verhuizing of anderszins een schoolwissel (zogenoemde zij-instromers), past AMOS de wettelijk 

voorgeschreven regels rond toelating toe. Er is binnen AMOS geen sprake van eigen aanvullend beleid 

op de wetgeving rond toelating. 
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Voorzitter college van bestuur 

Aandachtsgebied: 

Onderwijskwaliteit 

 
Nevenfunctie: 

lid van het dagelijks bestuur van het 

Breed Bestuurlijk Overleg Amsterdam 

(BBO; onbezoldigd) 

lid Raad van Toezicht Ska 

Kinderopvang (Amersfoort, bezoldigd) 

1.2 Organisatie 
 

 
 

 
Contactgegevens 

 
Stichting Amsterdamse Oecumenische 
Scholengroep 

 
Piet Zwarthof 2, 1087 AX Amsterdam 
020-4106810 

Info@amosonderwijs.nl 
www.amosonderwijs.nl 

Bestuursnummer: 81316 

    
Lid college van bestuur 

Aandachtsgebied: 

Bedrijfsvoering 

 
Nevenfuncties: 
lid bestuur Vereniging tot Stichting en 

Instandhouding van scholen met de 

Bijbel te Veen (onbezoldigd) 

mailto:Info@amosonderwijs.nl
http://www.amosonderwijs.nl/
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Organisatiestructuur en governance 

AMOS is een stichting en georganiseerd 

volgens een raad van toezichtmodel (organieke 

scheiding van bestuur en toezicht). In 2022 zijn 

er geen wijzigingen geweest inzake de inrichting 

van governance binnen de stichting. 

 

College van bestuur 

Het college van bestuur is het bevoegd gezag. 

Dit college bestaat uit twee personen: 

voorzitter Jonne Gaemers, die binnen het 

bestuur de aandachtsgebieden 

Vertegenwoordiging en Onderwijs & Kwaliteit 

heeft en lid Arie van Loon, die zich met name 

toelegt op de bedrijfsvoering en het 

scholenpalet. Het bestuur opereert als een 

integraal en collegiaal bestuur en handhaaft de 

code goed bestuur van de PO-Raad. In 2022 

werd er niet van deze code afgeweken. 

Decentrale inrichting 

AMOS kent een decentrale inrichting waarbij de 

directies van de scholen een ruim mandaat 

hebben. Hiermee willen we ervoor zorgen dat 

besluiten zo dicht mogelijk op het grondvlak 

genomen kunnen worden en er voldoende 

ruimte bestaat voor eigenheid op de scholen. 

Dit is wenselijk gezien de soms grote onderlinge 

verschillen tussen scholen in onderwijsconcept 

of de wijken waarin scholen staan. 

 

Regionaal Directieoverleg (RDO) 

De scholen binnen elk stadsdeel kennen een 

eigen overlegorgaan, het zogenaamd regionaal 

directieoverleg (RDO). Veel grotere scholen 

kennen een tweehoofdige directie, bestaande 

uit een voorzitter en een lid directie. De kleinere 

scholen kennen veelal een eenhoofdige directie. 

 
De decentrale inrichting vertaalt zich in een 

besluitvormingscultuur waarbij directies 

betrokken worden door de aanwezigheid van 

een managementteam waarin naast de 

leidinggevenden van het stafbureau ook per 

RDO een directeur zitting neemt. 

 

 
 

 

 

Zie onze website 

voor een overzicht 

van onze scholen: 
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Verantwoording 

Het bestuur legt volgens een vaste cyclus 

verantwoording af over haar beleid, zowel 

verticaal als horizontaal. Elk kwartaal wordt een 

bestuursrapportage opgesteld die aangeboden 

wordt aan de raad van toezicht en de 

gemeenschappelijke medezeggenschapsraad. 

Daarnaast wordt door het bestuur overlegd met 

bijvoorbeeld de leerlingenraad. Middels het 

jaarverslag wordt verantwoording afgelegd aan 

externe partners. 

Alle besluiten vanuit het managementteam 

worden meegedeeld in weekbriefings aan de 

directies (die zelf dus ook gestaffeld betrokken 

zijn bij de besluitvorming) en in bijpraatposts op 

intranet aan teamleden. AMOS participeert in 

meerdere stadsbrede overleggen, veelal 

georganiseerd door de gemeente en het breed 

bestuurlijk overleg (BBO) waarvan zij lid is. 

 

Met AMOS-scholen verbonden partijen 

Om de kwaliteit van het onderwijs en de zorg zo 

hoog mogelijk te houden, werkt AMOS-scholen 

nauw samen met diverse partijen. Het gaat 

hierbij om de volgende partijen: 

• BBO, vereniging van schoolbesturen PO in 

Amsterdam. Deze samenwerking heeft 

vooral plaats op de thema's toelatingsbe- 

leid, overstap PO-VO en lerarentekort. 

• Gemeente Amsterdam. De gemeente kent 

op diverse terreinen subsidies toe aan de 

Amsterdamse basisscholen. Er is sprake van 

frequent overleg met de gemeente, o.a. 

(maar niet alleen) via het BBO. Ook op het 

terrein van onderwijshuisvesting werken 

we intensief met de gemeente samen. 

• Noodplan Lerarentekort Amsterdam. Dit 

plan, opgesteld door de schoolbesturen PO 

in samenwerking met de gemeente, 

voorziet in de aanpak van het grote 

lerarentekort in de stad Amsterdam. In dit 

plan wordt vooral ingezet op vergroting van 

het aantal zij-instromers, het 

doorontwikkelen van onderwijsassistenten 

naar bevoegd leraarschap en maatregelen 

die het woon- en werkklimaat in 

Amsterdam aantrekkelijker moeten maken 

voor leraren. 

• Samenwerkingsverband (SWV) Primair 

Onderwijs Amsterdam Diemen. In het SWV 

werken de schoolbesturen samen aan het 

vormgeven van Passend Onderwijs. In 2022 

is een nieuw ondersteuningsplan van het 

SWV vastgesteld. Enkele hooflijnen uit het 

plan: ouders nog meer betrekken bij het 

helder krijgen van de ondersteunings- 

behoefte van hun kind (onze leerling); een 

betere samenwerking organiseren tussen 

onderwijs en jeugdhulp; inhoud geven aan 

inclusiever onderwijs. 

• Samen Opleiden. Samenwerkingsverband 

van de Hogeschool IPABO met zeven 

schoolbesturen in Noord-Holland. Deze 

samenwerking heeft vooral betrekking op 

het gezamenlijk opleiden van studenten tot 

leraar basisonderwijs in theorie en praktijk. 

• Klasse! is een samenwerkingsverband van 

zes Amsterdamse schoolbesturen, met als 

doel om begeleide zelfevaluaties op de 

deelnemende scholen uit te voeren. Het 

idee is dat iedere school eens in de vier jaar 

een begeleide zelfevaluatie uitvoert. In het 

verslagjaar heeft dit op twee AMOS- 

scholen plaatsgevonden: op de Nautilus 

Flevohof en op IKC Het Talent. 

 

Klachtenbehandeling 

Als AMOS-scholen krijgen we soms te maken 

met klachten van ouders of andere stakehol- 

ders. Deze klachten proberen we zo goed en 

snel mogelijk af te handelen, naar tevredenheid 

van alle betrokken partijen. 

 

Aantal klachten 2022 

In 2022 zijn er in totaal elf klachten bij AMOS 

ingediend. In twee situaties heeft de 

klachtencommissie de klagers verwezen naar de 

respectievelijke scholen. Dit omdat de klacht 

nog niet of nog onvoldoende op schoolniveau 

besproken was. 
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Zie onze website 

voor onze klachten- 

regeling: 

In één situatie is door het bestuur, zonder 

tussenkomst van de klachtencommissie, 

gereageerd op het schijven van klager. Het 

bestuur heeft aangegeven dat, en waarom, de 

klacht niet als zodanig in behandeling wordt 

genomen en is daarnaast in algemene zin 

ingegaan op dat wat in de brief van klager is 

beschreven. In twee situaties heeft een 

ingediende klacht geleid tot een interventie 

door het bestuur in de vorm van een 

gezamenlijk gesprek van bestuur en de 

betreffende school met de respectievelijk 

klagers. Van de klachten die inhoudelijk en op 

de wijze zoals beschreven in de regeling geschil- 

beslechting in behandeling zijn genomen, zijn er 

twee gegrond verklaard, drie ongegrond en een 

gedeeltelijk gegrond, gedeeltelijk ongegrond. 

 

Koers: jaarplan 2022-2023 

De in het najaar van 2021 herijkte Koers kent 

drie geprioriteerde speerpunten: 

 
Behoud en doorontwikkelen van de 

basiskwaliteit van het onderwijs 

 
Excellent werkgeverschap 

 
Versterken van de lerende 

organisatie / bevorderen van 

deskundigheid 

 
In het eerste kwartaal van 2022 zijn de drie 

hoofdthema’s in afzonderlijke sessies met de 

directeuren en betrokken stafmedewerkers 

nader toegespitst en is per speerpunt een 

stuurgroep ingericht om deze verder uit te 

werken en concretiseren. Dit heeft geleid tot 

het jaarplan 2022-2023, dat in september is 

vastgesteld in het MT. Het jaarplan bevat per 

hoofdthema een aantal doelen en activiteiten, 

die dit schooljaar zullen worden opgepakt. Bij 

basiskwaliteit gaat het om het verder 

ontwikkelen van het opbrengstgericht- en 

handelingsgericht werken op de scholen, en om 

het versterken van de verbinding van de 

onderwijspraktijk met de onderwijswetenschap. 

Met betrekking tot excellent werkgeverschap, 

zullen de doelen vooral liggen op het terrein van 

het vergroten van werkplezier en werkgeluk. 

Wat betreft de lerende organisatie zal de focus 

worden gelegd op het versterken van het 

directieteam als lerend team en op verbetering 

van de begeleiding van startende leerkrachten 

en zij-instromers. 

 

Uitbesteden FA 

In 2022 heeft het MT ingestemd met een 

voorstel om de financiële administratie te 

outsourcen naar een administratiekantoor 

(CABO, gevestigd in Doetinchem). Deze 

beslissing is ingegeven door de strategie om het 

stafbureau qua bezetting en kosten meer mee 

te laten ademen met de omvang van de hele 

organisatie (afgelopen jaren is AMOS 400 

leerlingen en dus 2,6 miljoen aan baten 

gekrompen, maar de bezetting van de 

administratie bleef gelijk). Ook is outsourcing 

een manier om minder kwetsbaar te worden 

omdat functies veelal niet dubbel bezet waren 

en bij uitval een stuk dienstverlening naar de 

scholen stil zou komen te liggen. 

 
Vanwege vervroegde pensionering van het 

hoofd bedrijfsvoering is er tevens besloten met 

een eenhoofdige leiding van het stafbureau te 

werken, juist omdat door genoemde 

outsourcing twee leidinggevenden op het 

stafbureau tot minder noodzaak zou leiden. 

 

Schoolplan 2023-2027 

De huidige schoolplanperiode loopt af in 

augustus 2023. Het schoolplan is een wettelijk 

verplicht document (dat aan diverse vereisten 
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moet voldoen). In het MT is een format 

vastgesteld voor het nieuwe schoolplan 2023- 

2027. Daar waar mogelijk zullen de scholen 

worden ontzorgd; de gemeenschappelijke 

teksten zullen door de bestuursstaf (en het 

bestuur) worden geschreven. De scholen vullen 

het schoolspecifieke deel in en leggen het 

schoolplan (na goedkeuring door het college van 

bestuur) ter instemming voor aan de eigen 

medezeggenschapsraad. Hiervoor is een tijdpad 

afgesproken. 

 

Ontwikkeling leerlingaantallen 
2022/2023 

Op 1 oktober ‘22 telde AMOS 7.018 leerlingen, 

een lichte daling ten opzichte van het 

leerlingaantal van vorig jaar (7.056). Wel is het 

goed te beseffen dat we vier jaar geleden nog 

ruim 7.400 leerlingen telden. Het uitblijven van 

de nieuwe schoollocaties (Hamerkwartier, 

Sloterdijk Zuid, Amstelkwartier) maakt dat er 

geen nieuwe groeigebieden zijn voor de 

krimpgebieden zoals IJburg en gesloten scholen 

zoals de Vlinderboom en de Nautilus Flevohof. 

 
Er is een aantal locaties die trendmatig krimpen 

door gebrek aan belangstelling vanuit de wijk 

(mede door sterke concurrentie) zoals de 

Immanuel en de Kinderboom. Dat deze trend 

met goed beleid omgedraaid kan worden, 

bewijst bijvoorbeeld Onze Amsterdamse 

School, maar ook bij de Pro Rege Noorderhof is 

voor het eerst in jaren een kleine groei ontstaan. 

Gelukkig zijn er ook scholen die een groeiende 

trend laten zien, zoals de Vijf Sterren en 

Odyssee. Per 2023 wordt de bekostiging niet 

meer gebaseerd op de teldatum 1 oktober maar 

op teldatum 1 februari. Deze teldatum zal 

voortaan gehanteerd worden in onze eigen 

overzichten. De teldatum 1 februari is wel 

gemiddeld 3% hoger dan die van oktober, wat 

dus een vertekening gaat geven in de 

meerjarenoverzichten. 

Corona 

Elke week lieten we de pandemie een stukje 

verder achter ons. Het coronaoverleg met de 

gemeente is gestopt, de communicatie- 

structuur is wel in stand gehouden voor het 

geval dat dit nog nodig mocht blijken. De 

cijfers liepen stadsbreed steeds verder terug 

en er werd alleen nog hinder ervaren van 

quarantaines als gevolg van een besmetting. 

 

Sectorplan Covid, uitwerking AMOS 

Om voorbereid te zijn op een opleving van het 

coronavirus heeft het ministerie van OCW in 

2022 het sectorplan COVID-19 gelanceerd. Dit 

sectorplan bevatte een leidraad voor 

schoolbesturen en scholen, zodat zij zouden 

weten op welk scenario zij zich konden 

voorbereiden en onderwijs veilig en 

verantwoord gecontinueerd kon worden. Het 

uitgangspunt was dat een scholensluiting te 

allen tijde moest worden voorkomen. De 

leidraad voor schoolbesturen en scholen kende 

vier scenario’s. Bij ieder scenario hoorde een set 

aan maatregelen. Het kabinet maakte besluiten 

op basis van de wekelijkse duiding van het 

RIVM welk scenario van toepassing zou zijn. 

Van schoolbesturen en scholen werd verwacht 

dat zij op basis van de leidraad per scenario een 

draaiboek maakten. AMOS heeft voor het eigen 

draaiboek gebruik gemaakt van het model- 

draaiboek van de PO-Raad. Het belangrijkste 

stuk eigen beleid, in lijn met eerdere perioden 

van sluiting, is dat naast leerlingen met 

achterstanden of een kwetsbare thuissituatie de 

groepen 3 en 8 altijd collectief naar school 

komen, zelfs in geval van een scholensluiting. 

De GMR heeft ingestemd met het AMOS 

Covid-draaiboek. 
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Managementstatuut en 
procuratieregeling  

Het managementstatuut wat gehanteerd wordt 

stamt uit 2013 en gaat nog uit van een situatie 

met meerdere afdelingshoofden op het staf- 

bureau, een klein directieoverleg. Bovendien 

ademt het niet de sfeer van ruimte en 

vertrouwen binnen heldere kaders die de 

afgelopen jaren de rode draad is geworden in de 

besturingsfilosofie vanuit het bestuur. Het 

procuratieschema stamt uit 2016 en ging nog 

uit van een situatie met een eenhoofdig college 

van bestuur aangevuld met twee stafdirecteu- 

ren. Beide stukken zijn in 2022 aangepast op de 

situatie zoals deze hedendaags van toepassing 

is, waarbij voor het genoemde management- 

statuut adviesbureau Leeuwendaal verzocht is 

een concept te maken parallel aan het traject 

om de directiefuncties te beschrijven. 

 
Sluiting Nautilus Flevohof 

Het bestuur heeft besloten om basisschool 

Nautilus Flevohof per 1 augustus 2022 te 

sluiten. Aanleiding voor de sluiting was de daling 

van het leerlingenaantal tot onder de 50 in 

combinatie met het feit dat er voor opvolgend 

schooljaar geen leerlingen waren aangemeld. 

Ook de kwaliteit van onderwijs stond al enige 

tijd onder druk en kon met deze kleine 

leerlingenaantallen niet meer worden 

verbeterd. De school is in de ogen van het 

bestuur te klein en te kwetsbaar geworden en 

daarmee niet meer levensvatbaar. De ouders en 

leerlingen van de school zijn geïnformeerd en 

begeleid bij het vinden van een andere school. 

Hierbij werd nauw samengewerkt met andere 

scholen (en besturen) in de buurt van de 

Flevohof. Ook het personeel is begeleid bij het 

vinden van een andere werkplek binnen AMOS 

of extern. De Nautilus Flevohof in Amsterdam- 

Oost was een nevenvestiging van basisschool 

Nautilus in Amsterdam-Zuid. Deze 

hoofdvestiging blijft gewoon bestaan. De MR 

van de Nautilus is om advies gevraagd inzake de 

sluiting van de nevenvestiging Flevohof. 

Vervanging bestuur bij afwezigheid  
beide bestuurders 

Naar aanleiding van het gesprek in de raad van 

toezicht is er binnen het managementteam 

gesproken over vervanging in het geval dat 

beide leden van het college van bestuur 

wegvallen. De MT-leden hebben ingestemd 

met het voorstel om het MT-lid van het grootste 

regionaal directieoverleg (RDO) in zo’n geval 

waar te laten nemen. Mocht deze wegvallen of 

de verantwoording niet willen dragen dan doet 

het MT-lid namens het één na grootste RDO, 

etc. Het MT heeft hiermee ingestemd. 

 
Compensatie brandstofprijzen 

In april meldden zich diverse collega’s die 

geraakt werden door de hoge brandstofprijzen 

met de vraag of er vanuit het bestuur nog een 

tegemoetkoming geboden kon worden. Vanuit 

het koersdoel goed werkgeverschap lag hier 

een rol voor AMOS als werkgever, zeker omdat 

op dat moment nog geen compensatie werd 

verwacht vanuit het kabinet. Dit te meer daar 

we door de krappe huizenmarkt aangewezen 

zijn op personeel dat verder van de stad woont 

(NB: in 2018 hadden 130 mensen recht op de 

gemeentelijke reiskostenregeling waarbij meer 

dan 21 kilometer enkele reis van toepassing is; 

bij onze eerste inventarisatie bleek dat we 

inmiddels 250 fte – dus circa 300 collega’s – 

hebben die op meer dan 20 kilometer afstand 

van hun werkplek wonen). 

 
Het college van bestuur heeft in overleg met de 

GMR een regeling opgezet waarbij alle collega’s 

die meer dan 15 kilometer enkele reis met de 

auto afleggen een vergoeding kregen. Deze 

vergoeding werd per maand berekend aan de 

hand van de reisafstand en de door CBS (of 

United Consumers) gemelde gemiddelde 

brandstofprijs ten opzichte van een basisprijs 

van 1,80 euro. Er is dekking gezocht in het 

begrote budget voor de eenmalige jaarlijkse 

uitkering, die ten laste van het jaarresultaat 

2021 kon worden gebracht. Voor de verlaagde 
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accijnzen raamden we een kostenpost van 77 

mille, wat circa 60 mille is geworden. 

 

Tevredenheidspeilingen 

In het voorjaar van 2022 is een nieuwe ronde 

van het medewerkers tevredenheidsonderzoek 

(MTO) uitgevoerd. Onderstaande tabel laat de 

resultaten per school zien. In het onderzoek is 

gekeken naar zowel de tevredenheid met de 

eigen school of afdeling waar iemand werkt als 

met de tevredenheid over AMOS als werkgever 

(tweede kolom). Daarnaast is de tevredenheid 

van directies apart gepeild, gezien dit voor het 

college van bestuur in de rol van direct 

leidinggevende van de directies van belang is. 

De totale respons was 533 op 800 collega's, dus 

het totale beeld is representatief te noemen. 

 
Overall is het beeld positief met een gemiddelde 

tevredenheid van 7,7 voor de eigen school en 

7,6 voor AMOS. Dit was in 2018 nog 7,6 versus 

7,5 (scholen met succes hanteerde in 2018 een 

norm waarbij 7,5 en hoger zeer tevreden was). 

Ons doel is echter hoger te scoren, boven de 

8,0. Vanuit de Koers is een stuurgroep bezig 

met het thema excellent werkgeverschap 

waarbij de focus de komende jaren met name 

op werkgeluk komt te liggen. 

De tevredenheidspeiling wordt dan ook 

nadrukkelijker aan dit thema gekoppeld. 

 

Directiebenoemingen Atlantis en  
Johannesschool 

In 2022 is een aantal directiebenoemingen 

gewijzigd. De meerscholig directeur van de 

Odyssee en Atlantis is zich volledig gaan richten 

op de Odyssee. Als gevolg daarvan is er een 

nieuwe directeur benoemd op de Atlantis. 

Per augustus heeft er een directiewisseling 

plaatsgevonden op de Johannesschool. 

 

Zomerfeest 2022 en afsluiting 

We kijken terug op een geslaagd zomerfeest, 

waar ruim 500 van de 800 collega's aanwezig 

waren. De sfeer was goed, en dat was niet 

alleen te danken aan het weer. Een week na het 

feest hebben alle collega's nog een goodiebag 

ontvangen als aardigheidje. Op de rand van de 

vakantie heeft het bestuur alle teamleden nog 

een keer een fijne zomervakantie gewenst door 

middel van een korte videoboodschap. We 

merken jaar op jaar dat teamleden zich meer 

betrokken gaan voelen bij AMOS in plaats van 

alleen bij de eigen school. De reacties op het 

zomerfeest en de videoboodschap laten dit ook 

zien. 

 
 

 

 
  School  AMOS      School  AMOS  
AMOS unIQ  7,7  8,3    Nautilus Flevohof  7,0  8,0  
Atlantis  7,1  6,7    Neptunus  8,5  7,7  
Bonkelaar   8,1  7,9    Odyssee   7,2  7,3  
Capelle  7,5  7,8    Onze A’damse School  8,5  7,7  
De Catamaran  6,6  7,0    Oranje Nassau  8,7  8,6  
De Rivieren  7,9  7,2    Poseidon  8,3  8,0  
Dr. Rijk Kramer  7,9  7,2    Pro Rege  8,0  7,9  
Driemaster  8,3  8,6    Pro Rege Noorderhof  7,5  7,8  
Frankendael   7,7  7,9    Schreuder  7,1  6,5  
Het Talent  7,5  7,0    Timotheus  7,1  7,2  
Ichthus  7,5  7,4    Vijf sterren  8,0  7,6  
Immanuel   7,2  7,1    Visserschool  7,7  7,3  
Johannes   7,1  7,4          
Kinderboom  8,2  7,1    Directie  8,3  8,2  
Kopklas  7,3  7,3    Stafbureau  7,4  8,0  
Nautilus  7,5  7,8    TOTAAL  7,7  7,6  

 



 

Zo schreef één van de collega's: 

 
“Ik denk dat de goede sfeer op het 

zomerfeest een beetje liet zien hoe het met 

ons gaat: met elkaar maken we er wat moois 

van, in vrolijke tijden, maar ook als het soms 

wat moeilijker is. Ik denk dat jullie ervoor 

hebben gezorgd dat het vertrouwen in 

AMOS is gegroeid.” Een ander mailde ons: “Ik 

wil jullie langs deze weg hartelijk danken voor 

het geweldige feest van vandaag, het is een 

feestje om voor AMOS te werken!” 

 

Dat dit alles niet alleen leuk is, maar ook nut 

heeft in een krappe arbeidsmarkt laat een 

andere collega ons zien met haar reactie: 

“Bedankt voor de videoboodschap! Genieten 

jullie ook fijn van de vakantie!! Ik vind jullie een 

zeer goede en prettige werkgever geworden. 

Dit is o.a. waarom ik niet op de uitnodiging van 

een ander bestuur ben ingegaan om bij hen te 

komen werken.” 

 
Rapportage Centerdata lerarentekort 

Adviesbureau Centerdata heeft onderzoek 

gedaan naar het lerarentekort in Nederland en 

hierover in december 2022 gerapporteerd. 

AMOS heeft ook een bestuursspecifieke 

rapportage ontvangen. Het landelijk 

lerarentekort blijkt volgens de rapportage te 

liggen op 9,2 procent in het basisonderwijs. In 

de grote steden ligt het cijfer beduidend hoger; 

in Amsterdam komt het uit op 16,8%, waarbij 

overigens de verschillen tussen de stadsdelen 

groot zijn: zo bedraagt het lerarentekort in 

Amsterdam Nieuw-West 22% en in 

Amsterdam-Centrum 4,9% (dit zijn de 

uitersten).    

 
Het lerarentekort bij de 

AMOS-scholen komt uit op 

gemiddeld 16,2%. 

 
 

Gelet op het relatief grote aantal scholen dat 

AMOS heeft in de "uitdagende wijken" van de 

stad (scholen met een hoge weging), kan er 

(voorzichtig) geconstateerd worden dat het 

lerarentekort bij AMOS wat kleiner is dan op 

grond van de stadsbrede cijfers zou worden 

verwacht. 
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1.3 Raad van Toezicht 
 

 

Hieronder staat een overzicht van de samenstelling van de Raad van Toezicht met daarin opgenomen 

de hoofdfunctie en nevenfuncties van de individuele leden. 

 

Naam Functie Commissie Status benoeming Sinds Tot 

B.A. Voermans 

(v) 
Voorzitter Remuneratie 

Herbenoemd per 

1 augustus 2020 

1 augustus 2016 1 augustus 2024 

Hoofdfunctie: Locatiemanager Zuidoever bij stichting Cordaan 

S.W. Hartman 

(m) 
Lid Audit 

Herbenoemd per 

1 maart 2018 
1 maart 2013 1 maart 2022 

Hoofdfunctie: Interimmanager, organisatieadviseur en coach / trainer bij Grip & Groei 

Nevenfunctie(s): Vicevoorzitter RvC Woningstichting GoedeStede, Almere 

Lid RvC Stichting Coloriet, Lelystad 

T. Westen (v) Lid Onderwijs en 

Remuneratie 

Benoemd per 

1 maart 2021 
1 maart 2021 1 maart 2025 

(herbenoembaar voor 

vier jaar) 

Hoofdfuncties: teamleider a.i. Hogeschool InHolland, opleiding Mondzorgkunde 

Q.L. Elvira (m) Lid Audit Benoemd per 1 

maart 2021 

1 maart 2021 1 maart 2025 

(herbenoembaar voor 

vier jaar) 

Hoofdfunctie: Lerarenopleider UvA/m.i.v. 1 december 2022 conrector Ir Lely Lyceum 

Nevenfunctie(s): jurylid Excellente Scholen deeljury VO (bezoldigd), lid Raad van toezicht Montessori 

College Nijmegen (VO) (bezoldigd), voorzitter syllabuscommissie bedrijfseconomie (CvtE) (bezoldigd) 

R.D. de Voogd 

(m) 

Lid Audit en 

Onderwijs 

Benoemd per 1 

maart 2021 

1 maart 2021 1 maart 2025 

(herbenoembaar voor 

vier jaar) 

Hoofdfunctie: Voorzitter College van Bestuur Scholen aan Zee (tot 1-11-2022). m.i.v. 1-11-2022 senior 

adviseur bij Leaders for Solutions. 

Nevenfunctie(s): Lid Raad van toezicht Samenwerkingsverband Kop van Noord-Holland VO (onbezoldigd) 

(tot 1-11-2022), Lid Raad van toezicht stichting Citymarketing Den Helder (onbezoldigd) 

E. Nuninga (v) Lid Audit Benoemd per 1 

november 2022 

1 november 2022 1 november 2026 

(herbenoembaar voor 

vier jaar) 

Hoofdfunctie: directeur Finance, Planning & Control bij ROC Zadkine 

Nevenfuncties: Lid Raad van Commissarissen Coöperatie Alliantie Zoetermeer U.A.(bezoldigd), Lid Raad 

van Toezicht / voorzitter Audit Commissie Stichting Fioretti Teylingen (bezoldigd) 

 

De Raad van Toezicht heeft een drietal taken. 

Allereerst houdt de raad integraal toezicht op 

het beleid van het College van Bestuur en op de 

algemene gang van zaken binnen AMOS, 

waarbij onder andere de naleving van de Code 

Goed Bestuur in het primair onderwijs wordt 

betrokken. Daarnaast staat de raad het college 

met raad terzijde en fungeert de raad als 

werkgever van het college. 

 
Het College van Bestuur van AMOS is een 

tweehoofdig College van Bestuur, bestaande uit 

een voorzitter met onder andere 

onderwijskwaliteit in portefeuille en een lid met 

 
Raad van Toezicht | Jaarverslag 2022 
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onder andere bedrijfsvoering in portefeuille. De 

voorzitter en het lid zijn zowel gezamenlijk als 

ieder afzonderlijk verantwoordelijk voor alle 

bestuurstaken; de tussen raad en bestuurders 

afgestemde portefeuilleverdeling doet daar 

niets aan af. De formele besluitvorming is 

voorbehouden aan het College van Bestuur in 

volledige samenstelling. Het college geeft in 

gezamenlijkheid leiding aan de directies van de 

scholen. Vanaf 1 februari 2021 vormen Jonne 

Gaemers (voorzitter van het College van 

Bestuur) en Arie van Loon (lid) het College van 

Bestuur van AMOS. 

 
De toezichthoudende rol van de raad heeft 

betrekking op zowel het functioneren van de 

afzonderlijke leden van het college van bestuur 

alsook van het college als geheel. 

 
De Raad van Toezicht ziet toe op de doelmatige 

besteding van de overheidsgelden die AMOS 

ontvangt. In 2022 is hier met name invulling aan 

gegeven door bespreking in de auditcommissie 

en in de raad van de begroting, de jaarrekening, 

kwartaalrapportages en het accountantsverslag. 

Afwijkingen ten opzichte van de goedgekeurde 

begroting en de besteding van eventuele 

meevallers worden toegelicht en besproken 

tussen raad en CvB. 

 
Thema’s in 2022 

Een aantal onderwerpen keert jaarlijks terug op 

de agenda van de raad. Ook in 2022 heeft het 

college de raad om goedkeuring gevraagd met 

betrekking tot de vaststelling van de 

jaarrekening 2021 en de begroting 2023. Beide 

stukken zijn in de vergaderingen van de raad en 

de auditcommissie financiën besproken. Inzake 

de jaarrekening heeft de raad zich voorafgaand 

aan het goedkeuringsbesluit laten informeren 

door de externe accountant. De jaarrekening 

2021 en de begroting 2023 zijn goedgekeurd 

door de raad. 

De eerste helft van 2022 stonden, net als de 

jaren daarvoor, de gevolgen van corona voor 

medewerkers en leerlingen van AMOS centraal 

(onder andere via de band van de kwaliteit van 

onderwijs). De wijze waarop de koersdoelen in 

de praktijk vorm krijgen werd besproken, zowel 

tijdens de scholenbezoeken als tijdens de 

vergaderingen. Ook was er aandacht voor 

beleidsrijk begroten en hoe het CvB dit in het 

begrotingsproces borgt. 

 
Het lerarentekort had onze aandacht, onder 

andere door meer informatie te ontvangen over 

de wijze waarop AMOS zorgt voor voldoende 

zij-instromers. 

 
In 2022: 

• sloot AMOS de Nautilus Flevohof. Dit 

onderwerp kwam veelvuldig aan de orde; 

• besloot het CvB tot outsourcing van de 

financiële administratie; 

• wierf de RvT een nieuw lid, Esmee Nuninga, 

op voordracht van de GMR. 

 
Andere onderwerpen die werden geagendeerd: 

• Inrichting van de gesprekkencyclus met de 

directeuren. 

• Hoe het concept van het Scholenpalet 

wordt geïmplementeerd en wat het CvB 

hierin tegen komt aan kansen en 

uitdagingen. 

• Afspraken binnen het BBO (Breed 

bestuurlijk overleg Amsterdam) en de rol 

van AMOS hierin. Denk aan lerarentekort, 

huisvesting en omvang scholen. 

• De herziene statuten werden vastgesteld. 

• We maakten afspraken over hoe de 

achterwacht is geregeld bij het 

onverwachts wegvallen van de voltallige 

raad van toezicht dan wel het college van 

bestuur. 

 
Enkele van bovenstaande onderwerpen werden 

geagendeerd tijdens een zogenaamd “benen op 

tafelgesprek” waarbij het uitwisselen van 

ideeën, sparren en advisering centraal staan. 
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De raad heeft overigens een grote 

betrokkenheid op de onderwijskwaliteit binnen 

AMOS en volgt de ontwikkelingen hiervan 

nauwlettend. De raad liet zich daartoe periodiek 

informeren over de stand van zaken met 

betrekking tot de kwaliteit van onderwijs, 

gerelateerd aan de door de onderwijsinspectie 

gehanteerde kwaliteits-systematiek en het 

binnen AMOS gevoerde, specifiekere 

kwaliteits-‘dashboard’. De gesprekken hierover 

werden zowel binnen de voltallige raad, alsook 

– meer op detail en tot op het niveau van de 

afzonderlijke scholen – binnen de 

onderwijscommissie gevoerd. 

 
De raad houdt zijn achtereenvolgende 

vergaderingen op afzonderlijke AMOS- 

basisscholen, waarbij tevens een specifieke 

korte kennismaking met de betreffende school 

plaatsvindt. Uiteraard sprak de raad over de 

ontwikkelingen van de leerlingenaantallen en 

over de daaraan ten grondslag liggende in- en 

uitstroomgegevens. 

 

Evaluatie eigen functioneren 

In 2022 heeft de raad zich door een extern 

bureau laten begeleiden bij de zelfevaluatie. 

Begin 2023 komt de raad bijeen om de 

aandachtspunten die tijdens de zelfevaluatie 

naar voren kwamen gezamenlijk en daar waar 

nodig, in afstemming met het cvb, te prioriteren 

en op te pakken. 

 

Vergaderstructuur 

De raad en het college hebben in 2022 zes keer 

uitgebreid vergaderd en eenmaal korter via 

Teams. De vergadering wordt door de 

voorzitter van de raad en beide leden van het 

college van bestuur voorbereid. De stukken 

worden een week voorafgaand aan de 

vergadering via een Sharepoint-omgeving 

verstrekt. Indien nodig of gewenst, vindt 

tussentijds afstemming plaats per telefoon of e- 

mail. De raad heeft een auditcommissie en een 

onderwijscommissie. De auditcommissie heeft 

in 2022 drie keer en de onderwijscommissie 

twee keer vergaderd met het college. Het 

werken met commissies biedt ruimte om 

specifieke onderwerpen op het gebied van 

financiën c.q. bedrijfsvoering dan wel op het 

gebied van onderwijs uitvoeriger met het 

college te bespreken. Formele besluitvorming is 

voorbehouden aan de voltallige raad in zijn 

reguliere vergadering. 

 
Om onze werkgeversrol invulling te geven 

richting het college, heeft de raad een 

remuneratiecommissie. Deze commissie voert 

de beoordelings- en voortgangsgesprekken met 

het college. Vier keer per jaar voert de 

remuneratiecommissie gesprekken met (de 

afzonderlijke leden van) het CvB. Conform 

planning zijn onder andere waarderings- en 

ambitiegesprekken gevoerd met de leden van 

het college. 

 
Onderwijscommissie 

De onderwijscommissie is er om zicht te houden 

op/met elkaar van gedachten te wisselen over: 

• De mate waarin het cvb zicht heeft op de 

kwaliteit van de scholen. Het gaat hier om 

kwaliteit in de brede zin van het woord: 

opbrengsten, doet de school wat ze zegt te 

doen, stand van zaken ontwikkeling 

scholenpalet. 

• De stand van zaken met betrekking tot de 

onderwijskwaliteit. Hoe staat het met deze 

kwaliteit? Overzicht van alle scholen (obv 

(analyse van) data uit opbrengsten, 

periodieke gesprekken, peilingen). 

• Het bestuurlijk handelen ten aanzien van de 

kwaliteit. Wat zien we van het bestuurlijk 

handelen in de praktijk, ten aanzien van 

bijvoorbeeld borging van kwaliteit en 

tussentijdse interventies? 

 
De onderwijscommissie komt tweemaal per jaar 

bijeen, aansluitend bij de interne processen van 

AMOS. 
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In 2022 kwam de onderwijscommissie 

tweemaal bijeen. Belangrijke stukken en 

thema’s die op de agenda stonden waren: 

 
• Behoud en doorontwikkelen van de 

basiskwaliteit van het onderwijs. Waarbij 

ook aandacht was voor de planning & 

controlcyclus t.a.v. zicht op kwaliteit. 

• De staat van AMOS, waarbij we een 

verdiepende toelichting kregen van de 

voorzitter van het college en het hoofd 

kwaliteit. Vragen die aan de orde kwamen 

waren o.a. of er bepaalde overeenkomsten 

of juist significante verschillen in 

vergelijkbare scholen zichtbaar zijn, of er 

dieperliggende verklaringen over bepaalde 

opbrengsten zijn, of er wijkanalyses en 

vergelijkingen zijn met vergelijkbare 

scholen in de wijk of in de stad en wat de 

aanpak is van de adviseurs kwaliteit. 

• De stand van zaken van 'aandachtsscholen' 

en de werkwijze van het CvB en stafbureau 

hierin. 

• Amsterdamse Familie School, concept en 

invulling binnen Amsterdam en AMOS. 

De leden van de onderwijscommissie stelden 

verhelderende en verdiepende vragen. Daar 

waar nodig werd een benen-op-tafelmoment 

ingelast.  

 

De auditcommissie 

De auditcommissie voert het gesprek met het 

lid van het college en de controller over de 

begroting, de kaderbrief, de jaarrekening, de 

managementletter en de (financiële) 

bedrijfsvoering en informatievoorziening. 

Daarbij is aandacht voor beleidsontwikkeling, 

doelmatigheid, rechtmatigheid en verant- 

woording. De commissie overlegt over de keuze 

en aansturing van de accountant en brengt 

adviezen uit aan de raad. Formele besluit- 

vorming vindt in de volledige raad plaats. 

Om doelmatigheid te beoordelen steunt de raad 

mede op het stelsel van interne 

beheersingsmaatregelen dat door het bestuur is 

getroffen: 

• Verankering in begrotingsregels: bijvoor- 

beeld de verhouding van het aantal fte 

versus het aantal leerlingen. 

• Kaderstelling in het functieboek van 

directie inzet. 

• In de procuratieregeling van AMOS ligt vast 

dat uitgaven boven een bepaald bedrag 

(hangt af van de aard van de uitgave) 

inhoudelijk getoetst en goedgekeurd 

moeten worden door het bestuur. 

De beoordeling van doelmatige besteding van 

middelen door de raad vindt verder plaats met 

de beoordeling van de begroting voorafgaand 

aan goedkeuring daarvan door de raad. De raad 

monitort de realisatie van de doelen uit de 

Koers en de jaarplannen, wat onderwerp van 

gesprek is tijdens de bespreking van 

periodieke interne of externe financiële 

rapportages (kwartaal- rapportages). 

 
In de auditcommissie is in 2022 naast de 

gebruikelijke onderwerpen (kaderbrief, 

begroting, periodieke rapportages, jaarrekening 

en accountants-controle) onder meer aandacht 

besteed aan de besteding en positionering van 

de NPO-gelden, aspecten van het 

meerjarenonderhoudsplan en de huisvesting. Er 

is een presentatie gehouden over Capisci, de 

nieuwe begrotingstool, waarmee naar 

verwachting én meer sturing op beleidsrijk 

begroten én betere inzichtelijkheid en sturing 

op verdeling van kostensoorten, 

kostenplaatsen, bovenschoolse budgetten en 

projectgelden mogelijk wordt. Bij de 

totstandkoming van de kaderbrief is er een 

eerste aanzet gegeven richting meer beleidsrijk 

begroten. Dit is een ontwikkelperspectief 

waartoe de raad het college de komende jaren 

meer zal stimuleren. 
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Schoolbezoeken en overleggen 
Naast de geplande overlegmomenten is de 

raad ook op andere momenten in contact met 

de organisatie. Gebruikelijk plant de raad van 

toezicht jaarlijks twee schoolbezoeken en 

vinden ook alle vergaderingen plaats op 

scholen, waarbij - voorafgaand aan de 

vergadering – een gesprek plaatsvindt met 

onder andere de directeur van de school. 

Daarnaast wordt de raad rondgeleid. In 2022 

werd vijf maal op een school vergaderd. 

De vergaderingen vonden plaats op De 

Atlantis, De Poseidon, Dr. Rijk Kramer, De 

Capelle en Catamaran Landlust. Eén 

vergadering heeft in verband met corona 

online plaatsgevonden. Dit jaar heeft de raad 

in maart en eind oktober scholenbezoeken 

afgelegd. 

 
In 2022 zijn bezocht de Nautilus Flevohof, De 

Bonkelaar, Pro Rege Hemsterhuis, Nautilus, 

Ichthus, Immanuel, Kinderboom, Kopklas en 

het stafbureau.  

 

De voorzitter en een lid van de raad 

bezochten dit jaar ook het bestuursbureau. 

Op de agenda stonden een gesprek met het 

hoofd bedrijfsvoering en het hoofd onderwijs 

en kwaliteit.  

Daarnaast vond een gesprek plaats met de 

twee kwaliteitsadviseurs over de belangrijkste 

thema’s, de aanpak hiervan binnen AMOS en 

de rol van de kwaliteitsadviseurs hierin: 

• AMOS als excellent werkgever. 

• Basiskwaliteit op orde. 

• Het lerarentekort en zij-instromers. 
 

Tweemaal per jaar overlegt een afvaardiging 

van de raad met de gemeenschappelijke 

medezeggenschapsraad (GMR). De raad sluit 

dan aan bij een reguliere vergadering van de 

GMR. Daarbij voedt de GMR de raad met 

relevante informatie uit de organisatie en 

neemt de raad de GMR op hoofdlijnen mee in 

de onderwerpen die in zijn vergaderingen 

worden besproken. In 2022 heeft een van 

deze bijeenkomsten plaatsgevonden met een 

afvaardiging van de GMR, een afvaardiging 

van de raad en het voltallige college. In deze 

bijeenkomst is met elkaar gesproken over de 

relevante afstemmingsmomenten in de cyclus 

van het beleidsrijk begroten. De  andere 

vergadering betrof het werven van een nieuw 

RvT-lid op voordracht van de GMR.

 

    



 

1.4 AMOS Medezeggenschapsraad (GMR) 
 

De samenstelling van de GMR ultimo 31 

december 2022 is als volgt (zie rechterkolom). 

 
Vanwege pensionering van Peter Lambregts 

zullen in 2023 de werkzaamheden van het 

ambtelijk secretariaat worden overgenomen 

door Hanna ten Harmsen-van de Beek. Via deze 

weg bedanken wij Peter en Aart Jan voor hun 

inzet in de afgelopen jaren. 
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Naam Geleding 

Martijn Leerdam 

(voorzitter en DB) 

Ouder 

Edith Tjaden (secretaris 

en DB) 

Personeel 

Bram Hemelrijk Personeel 

Tanja Kuijper-Beumer Personeel 

Els ten Veen Personeel 

Stephan van Aalderen Personeel 

Pieter Danes Personeel 

Miriam Spierings Ouder 

Barbara van de Swaluw Ouder 

Arjan van Duinen Ouder 

Aart Jan Huizinga Ambt. secretaris 

Peter Lambregts Ambt. secretaris 
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De GMR presenteert hier het jaarverslag van 

2022. De ouders en leerkrachten die 

gezamenlijk de GMR vormen, hebben allemaal 

iets gemeen: zij willen bijdragen aan de kwaliteit 

van AMOS. 

 
Het jaar 2022 stond vooral in het teken van het 

oplopend lerarentekort en eventuele 

leervertragingen door de pandemie. In dit kader 

is het nog evidenter geworden dat bestuur en 

GMR goed samenwerken om deze grote 

uitdagingen aan te kunnen gaan. 

In de herijking van het koersplan AMOS 2021- 

2023 is dit vertaald naar de volgende drie 

speerpunten: 

• Behoud en doorontwikkeling van de 

basiskwaliteit van het onderwijs. 

• Excellent werkgeverschap. 

• Versterken van de lerende organisatie/ 

bevorderen van deskundigheid. 

 
De GMR heeft daarbij haar rol op 

stichtingsniveau vervuld met het geven van 

haar mening, advies en instemming bij de 

diverse beleidsnotities die gedurende het jaar 

door het bestuur zijn opgesteld als verdere 

uitwerking van het koersplan. 

 
In dit jaarverslag wordt de werkwijze van de 

GMR weergegeven en een overzicht gegeven 

van de onderwerpen waarover de GMR 

afgelopen verslagjaar heeft gesproken. Voor 

uitgebreider verslag wordt verwezen naar de 

notulen van de vergaderingen. Elk jaar staat de 

GMR ook stil bij haar werkwijze en benoemt zij 

mogelijke verbeterpunten om de 

medezeggenschap binnen de stichting te 

verbeteren. Wij hopen dat onze GMR ook in 

2023 een positieve en opbouwende bijdrage 

kan leveren aan de onderwijskwaliteit binnen 

AMOS. 

Ambitie 

De GMR AMOS heeft als ambitie zich ervoor in 

te zetten dat AMOS zich richt op kwalitatief 

hoog onderwijs voor haar kinderen, actieve 

betrokkenheid van ouders en goede 

arbeidsvoorwaarden voor de medewerkers. De 

GMR heeft een actieve en initiërende rol om de 

belangen van kinderen, personeel, ouders en de 

kwaliteit van het onderwijs goed te kunnen 

behartigen. 

 
De GMR stelt zich, op basis van haar wettelijke 

bevoegdheden en verantwoordelijkheden, 

proactief, professioneel, betrokken en 

inspirerend op. De GMR opereert als 

gewaardeerde sparringpartner met oog voor 

alle partijen, waarbij gezocht wordt naar de 

gezamenlijkheid en de tegenstellingen 

besproken kunnen worden. Naast de 

aangedragen onderwerpen door het CvB 

waarbij de WMS en de cao PO 2022 als kader 

dienen, hanteert de GMR haar eigen agenda en 

ruimte om bepaalde onderwerpen met het CVB 

te bespreken. Dit heeft ertoe geleid dat in 2022 

de gesprekkencyclus is geactualiseerd, evaluatie 

van de beleidslijn scholenpalet1 heeft 

plaatsgevonden en het functieboek en - 

bouwwerk AMOS is herzien. Met betrekking tot 

het laatste heeft dit geresulteerd in de invoering 

van het criterium Gezaghebbend Leerkracht 

(leerkracht LC) waardoor wederom meer 

doorgroeiruimte binnen AMOS is gerealiseerd. 

 
Daarnaast is jaarlijks sprake van terugkerende 

reguliere onderwerpen in het kader van de 

Planning & Control cyclus van AMOS. 

 
Jaarverslag 2022 
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Vergaderfrequentie 

In 2022 is de GMR in totaal 11 keer 

bijeengekomen waarbij zes 

overlegvergaderingen tussen GMR en CvB 

plaats hebben gevonden. In deze vergaderingen 

spraken de GMR en de bestuurder over tal van 

zaken en onderwerpen die betrekking hadden 

op meerdere AMOS-scholen of AMOS als 

geheel. 

 
Daarnaast is tweemaal vergaderd met een 

vertegenwoordiging van de Raad van Toezicht 

(RvT) waarbij 1 vergadering volledig in het teken 

heeft gestaan van de benoeming van een nieuw 

RvT lid op voordracht van de GMR. Twee leden 

van de GRM hebben daarvoor zitting genomen 

in de benoemingsadviescommissie. In de andere 

vergadering is het thema ‘beleidsrijk begroten’ 

en de driehoek CvB-GMR-RvT uitgebreid aan 

bod gekomen. 

 
Bespreekpunten 

De volgende bespreekpunten op de agenda van 

de GMR komen jaarlijks terug als onderdeel van 

een vaste cyclus waarbij instemming en/of 

advies wordt gegeven: 

• De jaarbegroting 2023 in combinatie met 

het bestuursformatieplan. 

• Het jaarverslag 2022 inclusief jaarrekening. 

• Het jaarplan Beleidsagenda van het CvB. 

• De staat van Amos. 

• De kadernota begroting financieel beleid 

(jaarbegroting 2023). 

• Het activiteitenplan van de GMR. 

• De jaarrekening van de GMR. 

• Het jaarverslag van de GMR. 

• Rooster van afreden GMR. 

 
Daarnaast zijn de volgende onderwerpen door 

het CvB aan de GMR voorgelegd: 

• Update GMR-reglement. 

• Medezeggenschapsstatuut. 

• Tweejaarlijkse herziening functieboek en - 

bouwwerk. 

• Aangevuld beloningsbeleid. 

• Gesprekkencylcus. 

• Evaluatie beleidslijn scholenpalet. 

• Traject Academia, doorontwikkeling 

onderwijsondersteuners. 

• Aanpassing draaiboek Corona. 

• Nationaal Programma Onderwijs, 

voortgang. 

• Kwartaalrapportages. 

 
Alle ter instemming en voor advies voorgelegde 

voornemens zijn door het CvB toegelicht in een 

overlegvergadering. De GMR gaf op alle 

voornemens een positieve reactie na 

beantwoording door het CvB van de 

aanvullende vragen. 

 

Overleg met de achterban 

De medezeggenschapsraden van AMOS 

vormen onze achterban. In 2022 heeft een 

online meeting plaatsgevonden tussen GMR en 

de medezeggenschapsraden waarbij aandacht is 

besteed aan de invulling van medezeggenschap 

binnen de MR en GMR en ieders rol en 

verantwoordelijkheid daarbij. 

 
Als GMR moeten we ervoor blijven waken dat 

de communicatie en informatievoorziening naar 

de MR-en goed blijft verlopen. De GMR streeft 

ernaar om twee keer per jaar een online meeting 

te organiseren met de MR-en waarbij vooraf 

gespreksonderwerpen worden gevraagd en ook 

onderwijsinhoudelijke onderwerpen worden 

besproken. 

 
Voornemens 2023 

Voor 2023 blijft het belangrijkste 

aandachtspunt de toegenomen onrust rondom 

de Amsterdamse scholen. Het lerarentekort dat 

in heel Nederland voelbaar is, is in Amsterdam 

extra groot. De Amsterdamse schoolbesturen 

willen daarbij samen op gaan trekken in de 

transitie van klassiek naar ‘nieuw onderwijs’. 

Wat dat gaat betekenen voor AMOS zal 

nauwlettend worden gevolgd door de GMR. 
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Verantwoording van 
het beleid 

 

2 
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2. Introductie 
 

Het beleid dat we met onze scholen voeren, zorgt voor richting en structuur. Hierdoor blijven de 
scholen op elkaar aangesloten en kunnen we waar mogelijk als eenheid functioneren. 

 

In dit hoofdstuk verantwoordt het bestuur het gevoerde beleid op de volgende 

beleidsterreinen: 

 

 

Beleidsterreinen 
 
 
 

Onderwijs & kwaliteit 

 
 
 
 

Personeel & professionalisering 

 
 
 

 
Huisvesting & facilitaire zaken 

Financieel beleid 

 
 
 

 
Risico’s en risicobeheersing 

 
 

 

 
De rode draad in het gevoerde beleid vormen de doelen zoals deze zijn gesteld in het strategisch 

beleidsplan. 
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2.1 Onderwijs & kwaliteit 
 

 

Onderwijskwaliteit 
Als AMOS-scholen zijn we zuinig op onze 

onderwijskwaliteit. We zetten ons daarom 

volop in om onze kwaliteit te waarborgen. 

 

Onze waarden 

De waarden van AMOS zijn ‘betrouwbaar, 

betrokken, belangstellend, verantwoordelijk en 

ondernemend’. Deze waarden zijn een houvast 

voor onze organisatie. Ze zijn waardevol voor 

een ieder die betrokken is bij de organisatie in 

het realiseren van onze missie. De missie van 

AMOS luidt: 

 

‘AMOS wil leerlingen laten uitgroeien tot 

authentieke, zorgzame en kritische 

mensen die bewust deelnemen aan de 

samenleving. Met het onderwijs en het 

klimaat op onze scholen dragen we eraan 

bij dat leerlingen opgroeien tot gelukkige 

mensen, die zichzelf kennen en zich in 

hun eigenheid geaccepteerd weten. Die 

zich verantwoordelijk voelen voor een 

leefbare wereld en zorgzaam zijn voor 

hun omgeving. Wij willen onze leerlingen 

van kennis en vaardigheden voorzien die 

ze in hun verdere leven nodig hebben, 

waardoor ze een interne antenne 

ontwikkelen om juiste keuzes te kunnen 

maken.’ 

 
Samen en toch uniek 

Elke school binnen AMOS heeft de vrijheid om 

onze gezamenlijke missie met eigen accenten 

uit te voeren. Hoezeer de scholen onderling ook 

verschillen, leerlingen van een AMOS-school 

mogen altijd rekenen op onderwijs van goede 

kwaliteit en het stimuleren van hun brede ont- 

wikkeling door gemotiveerde leerkrachten die 

dagelijks het verschil maken. Door de (op)nieuw 

opgezette kwaliteitszorgcyclus draagt het be- 

stuur van AMOS zorg voor een goede kwaliteit 

op de scholen. Deze kwaliteitszorgcyclus is ook 

de rode draad als de uitgangssituatie en de 

strategische doelen worden bepaald. 

 

Start- en evaluatiegesprek college van 
bestuur met schoolleiding 

 
Om de kwaliteit te blijven monitoren, vindt 

jaarlijks -in september- het startgesprek tussen 

het bestuur en de schoolleiding plaats. Hier is 

een start mee gemaakt in 2021. Tijdens dit 

startgesprek gaan de bestuurder en schoolleider 

met elkaar in gesprek om van gedachten te 

wisselen over de ambities en doelstellingen van 

de school in het nieuwe schooljaar. Daarbij 

wordt continu gerelateerd aan de strategische 

koers van AMOS. Ook eventuele risico’s en 

punten van zorg kunnen besproken worden. 

Het college van bestuur zal hierbij helpen, 

ondersteunen of faciliteren. De ambities van de 

school en eventuele andere afspraken die in het 

startgesprek worden gemaakt, worden kort en 

bondig vastgelegd door het bestuur. 

 
Monitorgesprek 

Jaarlijks wordt er in ieder geval met iedere 

school in het najaar (november en december) en 

in het voorjaar (maart en april) een monitor- 

gesprek gevoerd. In het monitorgesprek 

worden de doelen op het gebied van de 

onderwijskwaliteit besproken op basis van: 

1. De afspraken zoals die gemaakt zijn in het 

startgesprek tussen CvB en schoolleiding; 

2. De doelstellingen van de school zoals 

beschreven in het schoolplan of jaarplan; 

3. De kwaliteitseisen van de inspectie van het 

onderwijs. 



 

Een monitorgesprek kan ook in de tussen- 

liggende periodes plaatsvinden mocht daar 

aanleiding voor zijn. Hier is november 2021 een 

start mee gemaakt. 

 
De frequentie en inhoud van de gesprekken 

wordt bepaald naar aanleiding van afspraken die 

gemaakt zijn tijdens het startgesprek van het 

college van bestuur met de schoolleiding, als de 

schoolleiding behoefte daaraan heeft en/of als 

de beschikbare data daar aanleiding voor geven. 

In de maanden mei en juni was er een 

begeleidingsgesprek met als specifiek thema 

passend onderwijs. 

 
2.1 Monitorgesprek Onderwijskwaliteit 

De gesprekken vinden plaats met schoolleiding 

en het hoofd Onderwijs & Kwaliteit van AMOS. 

Indien de focus van het gesprek/de begeleiding 

ligt bij een specifiek onderwerp, wordt het 

gesprek gevoerd samen met, of door de 

beleidsadviseur met die specifieke expertise. 

2.2 Monitorgesprek Passend Onderwijs 

In de periode mei/juni kan er een gesprek 

plaatsvinden met de schoolleiding, interne 

begeleiding van de school en de beleidsadviseur 

onderwijskwaliteit en passend onderwijs over 

het schoolondersteuningsprofiel en de kwaliteit 

van de inzet van (extra) ondersteuning. 

Aanleiding voor het gesprek kan zijn: 

 
1. Uitkomst van het monitorgesprek waarbij 

de schoolleiding in samenspraak met staf 

tot de conclusie komt dat er specifieke 

vraagstukken liggen op het gebied van 

passend onderwijs; 

2. Beschikbare data geven aanleiding voor 

dieper onderzoek en analyse (verantwoor- 

ding extra ondersteuning, TLV aanvragen, 

dyslexie-onderzoeksaanvragen, thuiszitters 

etc). 

 

 

 
Download hier het 

Kwaliteitsbeleid: 



 

Onderwijsontwikkelingen 

Traject Academica: doorontwikkelen 
onderwijsondersteuners 

Vanwege het lerarentekort staan op veel 

scholen onderwijsassistenten en 

leraarondersteuners zelfstandig voor de groep. 

Daar zitten ook getalenteerde medewerkers 

tussen die we graag zouden willen opleiden tot 

bevoegd leerkracht. Helaas lopen we hier tegen 

een aantal belemmerende factoren aan. Voor 

zij-instromers met een HBO-vooropleiding is er 

wettelijk gezien een verkorte route waarin 

mensen in twee jaar worden opgeleid tot 

bevoegd leerkracht. Voor mensen met een 

MBO-vooropleiding bestaat geen vergelijkbaar 

traject. Ondanks soms jarenlange ervaring met 

zelfstandig lesgeven, dienen zij toch de 

volledige vierjarige pabo te doorlopen. De 

pabo's zijn hierin weinig flexibel. Het bestuur 

van AMOS heeft daarom in samenspraak met 

een nieuwe commerciële hogeschool 

(Academica) een verkort programma voor deze 

doelgroep ontwikkeld, dat wel uitgaat van 

eerder verworven competenties en wat op maat 

zal worden aangeboden. Het is de bedoeling dat 

komend schooljaar 20 – 30 deelnemers vanuit 

de AMOS-scholen met dit traject gaan starten. 

Het (duale) traject leidt in twee jaar tot een 

Associate Degree en in drie jaar tot het pabo- 

diploma. 

 
Na een uitgebreide intake zijn 29 AMOS 

leraarondersteuners en onderwijsassistenten 

geselecteerd voor het programma bij de 

hogeschool Academica. De opleiding vindt 

deels plaats op de locatie van Academica in 

Amsterdam, en deels op de eigen school (met 

behulp van de inzet van AMOS- 

schoolopleiders). Het programma is gestart in 

september 2022. 

Deelname AMOS aan EMPO 

De VU, UvA en Universiteit Leiden hebben 

gezamenlijk een nieuwe lerarenopleiding 

ontwikkeld die in september 2022 gestart is: de 

tweejarige Educatieve Master Primair 

Onderwijs (EMPO). Deze master is bedoeld 

voor afgestudeerde bachelorstudenten in de 

Sociale wetenschappen die graag een 

lesbevoegdheid voor het PO willen halen als 

onderdeel van een universitaire 

masteropleiding. De opleiding is door de NVAO 

geaccrediteerd en de werving voor deze nieuwe 

opleiding is inmiddels gestart. Studenten zullen 

stage gaan lopen in de regio Amsterdam en 

Leiden. AMOS is door de nieuwe opleiding 

benaderd met de vraag of wij willen 

samenwerken en zo ja, of we dan ook 

stageplaatsen beschikbaar willen stellen. Wij 

hebben hier positief op gereageerd. Naar 

schatting gaat het voor AMOS in 2022-2023 

om minimaal 6 en maximaal 10 stagiaires EMPO 

die begeleid moeten worden. De studenten 

worden in tweetallen op de betreffende scholen 

geplaatst. Ook dit traject past, net als het 

programma met Academica, mooi bij het 

koersdoel excellent werkgeverschap, zeker in 

het licht van de bestrijding van het 

lerarentekort. 

 

Aanpassing inductieprogramma 

Uit verschillende evaluaties is gebleken dat het 

inductieprogramma voor startende 

leerkrachten en zij-instromers enige aanpassing 

behoeft. In de kern zit het programma goed in 

elkaar, maar er wordt flexibiliteit gemist bij de 

vijf jaarlijkse bijeenkomsten die de deelnemers 

moeten bijwonen. In het nieuwe programma 

hebben deelnemers hierin meer keuzevrijheid. 

Ook de begeleiding van starters en zij- 

instromers kan worden verbeterd. Komend 

schooljaar wordt de begeleiding van starters en 

zij-instromers geïntensiveerd en meer 

gestructureerd. Hiermee hopen we problemen 

eerder te signaleren en uitval te verminderen (of 

voorkomen). 

 



 

Decentralisatie AMOS unIQ 

AMOS unIQ is het programma voor voltijds 

hoogbegaafdheidsonderwijs dat op vier AMOS- 

locaties wordt aangeboden. Enkele jaren 

geleden is gekozen voor een centrale aansturing 

van het programma. Dit model heeft goed 

gewerkt, maar kent ook nadelen. In de praktijk 

zijn de AMOS unIQ-groepen zeer verbonden 

met de eigen school. Ook ouders zien AMOS 

unIQ vaak als een voorziening van de school 

waar deze is gehuisvest. 

Dat maakt het voor de directie van de school 

soms lastig: AMOS unIQ hoort in belangrijke 

mate bij de school, maar de eigen schooldirectie 

gaat er niet over. Dit is aanleiding om te kiezen 

voor een ander, decentraal model. In dit model 

wordt de aansturing vooral belegd bij de vier 

scholen waar de AMOS unIQ-groepen zijn 

gevestigd. Ook de leerlingen (nu ingeschreven 

op de Poseidon) zullen decentraal worden 

ingeschreven. De functie van locatieleider 

AMOS unIQ komt te vervallen en is gewijzigd in 

IB'er/coördinator AMOS unIQ. 
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Download de 

resultaten van de 

eindtoetsen van 

onze scholen: 

Onderwijsresultaten 
 

Onderwijsresultaten zijn bepalend voor de 

kwaliteit van de school. Het is daarom belangrijk 

dat we deze resultaten jaarlijkse blijven meten. 

Om de onderwijsresultaten te meten, worden 

de resultaten van de leerlingen, in twee groepen 

verdeeld: 

• Het aantal leerlingen dat het fundamentele 

(basis)niveau heeft behaald. 

• Het aantal leerlingen dat naast het 

basisniveau ook het streefniveau heeft 

behaald. 

 
De resultaten van deze groepen, worden 

vergeleken met de signaleringswaarde van de 

inspectie en een vergelijkingsgroep. Deze 

signaleringswaarden zijn minimumdoelen, 

ondergrenzen waaraan voldaan moet worden. 

De gemiddelde eindtoetsscore wordt 

vergeleken met de ondergrens van de inspectie. 

Die ondergrens is gebaseerd op het percentage 

gewogen leerlingen op de school en op het 

soort eindtoets dat de school heeft afgenomen. 

 
Afname eindtoets en onderwijsresul-
taten 

Op de scholen is gebruikgemaakt van vijf 

verschillende eindtoetsen, waarbij de Cito 

Eindtoets het meest wordt gebruikt. Van de IEP 

toets (twee scholen) is geen landelijk 

gemiddelde, maar van de overige 29 locaties 

scoren er 12 scholen op of boven het landelijk 

gemiddelde en 17 scholen onder het landelijk 

gemiddelde van de afgenomen toets. Er zijn 12 

leerlingen die recht hebben op ontheffing. Deze 

leerlingen zijn niet meegenomen in het 

gemiddelde. Bij de drie scholen die de AMN 

toets hebben afgenomen is er sprake van een 

daling t.o.v. het voorgaande schooljaar. Bij de 

andere eindtoetsen is dit nagenoeg gelijk 

gebleven en is er enkel sprake van een zeer 

lichte stijging of daling. 

 

Behaalde referentieniveaus voor de 

verschillende vakgebieden: De 

signaleringswaarde voor 1F is gelijk voor 

alle scholen. Het gestelde ambitieniveau 

is 85%. Het landelijk gemiddelde van de 

scholen in Nederland is 96%. De 

signaleringswaarden voor 1S/2F zijn 

afhankelijk van de schoolweging. De 

landelijke ambitie dat 65% van de 

leerlingen 1S/2F zou moeten kunnen 

halen. Het landelijk gemiddelde van de 

scholen is ongeveer 59%. 

Lezen: 4,2% van onze leerlingen haalt 

een eindtoetsscore op het gebied van 

lezen ónder de 1F, 29,1% van de Amos 

leerlingen scoort minimaal het 1F niveau 

Taalverzorging: 

3,4% van onze leerlingen haalt een 

eindtoetsscore op het gebied van taalverzorging 

ónder de 1F, 35,9% van de Amos leerlingen 

scoort minimaal het 1F niveau en 60,7% van de 

leerlingen haalt 2F/1S. Dit betekent dat de 

Amos leerlingen met betrekking tot 

taalverzorging scoren conform het landelijk 

gemiddelde op 1F niveau, maar wat betreft het 

2F/1S niveau zit dit onder het landelijk 

gemiddelde. 

 
Rekenen 

10% van onze leerlingen haalt een 

eindtoetsscore op het gebied van rekenen 

ónder de 1F, 49,5% van de Amos leerlingen 

scoort minimaal het 1F niveau en 40,5% van de 

leerlingen haalt 2F/1S. Dit betekent dat met 

betrekking tot rekenen met 90% Amos 

leerlingen wel het ambitieniveau halen op 1F, 

maar niet het landelijk gemiddelde. Voor 2F/1S 

zitten we met onze scholen relatief ver onder 

het ambitieniveau met betrekking tot rekenen. 
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Deze onderwijsresultaten zijn bepalend voor de 

kwaliteit van de school. Het is daarom belangrijk 

dat we deze resultaten jaarlijkse blijven meten. 

 

Onderwijs aan nieuwkomers 

Vanwege de oorlog in Oekraïne worden 

honderden Oekraïense vluchtelingen 

opgevangen in Amsterdam, waaronder veel 

kinderen in de basisschoolleeftijd. De 

vluchtelingen zijn deels gehuisvest op centrale 

opvanglocaties en worden deels door 

particulieren opgevangen. Het kabinet heeft 

bepaald dat deze kinderen onderwijs dienen te 

krijgen in de bestaande scholen met 

nieuwkomersgroepen (die hiertoe moesten 

worden uitgebreid). Ook AMOS heeft drie 

scholen met nieuwkomersgroepen: Onze 

Amsterdamse School, de Johannesschool en de 

Kinderboom. Hiermee participeert het bestuur 

van AMOS ook in de stadsbrede Stuurgroep 

Nieuwkomers. In deze stuurgroep is 

afgesproken de nieuwkomersgroepen in de stad 

met enkele honderden plaatsen uit te breiden 

per (uiterlijk) 1 augustus ’22. Dat was een lastige 

opgave, gezien het al bestaande lerarentekort. 

Kinderen waar nog geen plek voor was in het 

nieuwkomersonderwijs werden tijdelijk 

opgevangen op zgn. "tussenvoorzieningen" en 

op reguliere basisscholen. Deze 

tussenvoorzieningen zijn gecreëerd bij de 

centrale opvanglocaties en zijn voorzieningen 

waar deels onderwijs (door inzet van vooral 

Oekraïense leerkrachten) en deels sportieve en 

culturele activiteiten voor de aanwezige 

kinderen werden georganiseerd. 

 
Door de toestroom van Oekraïense 

vluchtelingen en de toename van het (overige) 

aantal vluchtelingen in COA- 

noodopvanglocaties, nam de druk op het 

nieuwkomersonderwijs in Amsterdam toe. In 

2022 is onder regie van de BBO stuurgroep 

Nieuwkomers (waar ook AMOS in participeert) 

het aantal opvangplekken voor nieuwkomers in 

Amsterdam fors uitgebreid van 600 naar ca. 900 

plaatsen. Daarnaast zitten ca. 200 Oekraïense 

kinderen op een zgn. “tussenvoorziening”, waar 

zij een aanbod ontvangen van (deels online) 

Oekraïense onderwijs en les in de Nederlandse 

taal, sport en cultuur. Het doel van dit onderwijs 

is om ook deze kinderen te laten doorstromen 

naar het reguliere nieuwkomersonderwijs. 

Hiertoe zijn Oekraïense leerkrachten 

omgeschoold naar een Nederlandse 

onderwijsbevoegdheid. Van de 900 plaatsen in 

het Amsterdamse nieuwkomersonderwijs 

werden er ca. 90 aangeboden op AMOS- 

scholen (Johannes, Kinderboom, Onze 

Amsterdamse School). 

 
Inspectie 

In 2022 hebben er geen kwaliteitsonderzoeken 

plaatsgevonden bij één van de AMOS scholen. 

 

Passend onderwijs 

Passend onderwijs betekent dat alle kinderen 

onderwijs krijgen dat past, dan wel op een 

reguliere school (al dan niet met extra 

ondersteuning), dan wel op een speciale school. 

Het afgelopen jaar heeft het bestuur financiële 

middelen besteed aan passend onderwijs. Dit 

geld is naar de volgende zaken gegaan: 

 
1) Personeel 

Deze gelden zijn op de scholen naar eigen 

inzicht en behoefte ingezet ten bate van 

begeleiders zoals RT, deels IB en 

onderwijsassistenten (zodat leerkracht extra 

ondersteuning kan bieden). Er gold een 

maximum van 40% van het totale budget voor 

personele inzet. Door het bestuur is er een 

bedrag ingezet voor bovenschools personeel, 

zoals een adviseur passend onderwijs en 

bovenschools IB met begeleidingstaken op 

passend onderwijs. 

 
2) Ondersteuning voor leerling(en) 

Deze gelden zijn verder op de scholen naar 

inzicht en behoefte ingezet ten bate van extra 

ondersteuning voor leerlingen in de vorm van 
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een arrangement. Scholen houden in 

overzichten bij aan welke leerling of welk 

groepje leerlingen het geld wordt uitgegeven, 

waarvoor en of de gekochte extra 

ondersteuning wel of niet heeft geleid tot het 

gewenste resultaat. 

Een zeer marginaal deel van het geld wordt in 

uitzonderingsgevallen besteed aan materialen 

en middelen, onderzoek of leerkracht- 

begeleiding rondom een leerling met een 

arrangement. 

 
Daarnaast hebben scholen jaarlijks de 

ondersteuningsbehoeften van al hun leerlingen 

in beeld gebracht waarna ze hier een 

schoolbrede invulling aan konden geven die ze 

beschrijven in het schoolondersteuningsprofiel 

van de school. 

 

NPO: Nationaal Programma 
Onderwijs 

 
Voortgang NPO 

In het Kernteam NPO is afgesproken om alle 

NPO-schoolprogramma's van de AMOS- 

scholen te evalueren en bij te stellen voor het 

komende schooljaar. De directeuren is gevraagd 

dit traject met het eigen schoolteam ter hand te 

nemen. De NPO-schoolprogramma's hebben 

een werkingsduur van twee schooljaren, maar in 

de praktijk is gebleken dat vooral voor het 

eerste jaar een concrete invulling is gemaakt. 

Dat vraagt om evaluatie en bijstelling van de 

plannen. In september 2022 waren de 

bijgestelde NPO-schoolprogramma's gereed. 

Alle scholen hebben hun NPO- 

schoolprogramma eind schooljaar geëvalueerd 

en waar nodig bijgesteld en (meer) 

geconcretiseerd voor het tweede schooljaar 

waarin dit plan van kracht is. Aan 

onderwijsadviesbureau Zien in de Klas is 

gevraagd om een samenvattende bestuurs- 

rapportage (AMOS-breed) op te stellen m.b.t. 

deze bijgestelde NPO-school-programma's. 

Hieronder een samenvatting /analyse van Zien 

in de Klas van de NPO-plannen 2022-2023 

• De meeste scholen (75%) zetten een deel of 

het gehele budget in voor begeleiding aan 

individuele leerlingen. De volgende scholen 

hebben geen budget ingezet voor 

begeleiding aan individuele leerlingen: 

Ichthusschool, Catamaran en Odyssee. 

• De meeste scholen (68%) zetten in op 

leerkrachtvaardigheden in het algemeen, 

bijvoorbeeld EDI. 

• Allen zetten in op de ontwikkeling van 

leerkrachtvaardigheden (in het algemeen, 

op één van de specifieke vakgebieden of op 

sociaal-emotioneel gebied/pedagogisch 

klimaat). 

• Relatief veel scholen (54%) hebben een deel 

van het budget ingezet voor de aanschaf 

van onderwijsmiddelen. 

• Sommige scholen hebben gekozen voor een 

paar interventies, andere scholen zetten in 

op heel veel verschillende interventies. 

• De volgende interventies worden door vijf 

of minder scholen gekozen: HB, versterken 

IB/ondersteuningsstructuur, ondersteuning 

directie en VVE/onderbouw op groeps- en 

schoolniveau. Vooral versterken 

IB/ondersteuningsstructuur en 

VVE/onderbouw op groeps- en 

schoolniveau zijn daarbij opvallend. Gezien 

de huidige onderwijsontwikkelingen wordt 

verwacht dat meer scholen kiezen voor 

deze interventies. 

• De volgende interventies worden door vijf 

tot tien scholen gekozen: begrijpend lezen, 

inzet vakdocenten en ouderbetrokkenheid. 

• De volgende interventies worden door tien 

tot vijftien scholen gekozen: rekenen, 

taal/spelling/technisch lezen, inzet extra 

leerkracht(en), inzet onderwijsassistenten 

en schoolspecifieke interventies. 

• De volgende interventies worden door 

meer dan vijftien scholen gekozen: 

pedagogisch klimaat, verbeteren 

leerkrachtvaardigheden in het algemeen, 

inzet  op  leerlingniveau  en  aanschaf 
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onderwijsmiddelen. Hierbij vallen vooral de 

inzet op leerlingniveau en de aanschaf van 

onderwijsmiddelen op, omdat dat minder 

duurzame interventies zijn. 

• Er zit een groot verschil tussen scholen in 

het verantwoorden van de gelden. 

Sommige scholen hebben mooie plannen 

geschreven met meetbare doelen. Bij 

andere scholen is de verantwoording erg 

algemeen of zijn er geen echte doelen 

gesteld. 

• De centrale rol van de IB/KC wordt niet 

overal even duidelijk, mogelijk is deze rol er 

wel en wordt het niet benoemd in de NPO 

verantwoording. 

 
29% van de middelen is ingezet voor inhuur van 

personeel niet in loondienst. De samenvatting 

en analyse van Zien in de Klas is gedeeld met de 

GMR. 

 

Onderwijsachterstanden 
Als AMOS hebben we een groot aantal scholen 

in de meer uitdagende wijken van de stad. Op 

basis van onze achterstandsscore, ontvangen 

we ruim 5,2 miljoen euro per jaar aan 

bekostiging voor het bestrijden van 

onderwijsachterstanden. Binnen onze allocatie 

wordt er geen eigen verdeling van deze 

middelen gehanteerd maar ontvangen de 

scholen het budget dat voor elke school door 

het Ministerie wordt berekend. We zien dat de 

regeling die sinds 2020 bestaat, beter aansluit 

bij de schoolcontext dan de oude regeling van 

voor die tijd, wat een eigen allocatie onnodig 

maakt. 

De meeste scholen benutten de middelen voor 

het verkleinen van de groepsgrootte: waar er 

gemiddeld 18,6 leerlingen per fte onderwijzend 

personeel waren binnen AMOS, bedroeg dit 

cijfer voor de drie scholen met de meeste 

onderwijsachterstandsgelden circa 15. Op de 

twee scholen met de minste onderwijs- 

achterstandsgelden was dit cijfer dan weer 21 

op 1 fte. Daarnaast wordt vanuit deze gelden 

extra onderwijsondersteuning bekostigd. 

 

Sociale veiligheid 
Als AMOS willen we dat álle leerlingen zich 

geaccepteerd en veilig voelen op school. Sociale 

veiligheid is daarom een belangrijk 

aandachtspunt. Conform de wettelijke eisen 

monitoren al onze scholen jaarlijks de 

veiligheidsbeleving van hun leerlingen. Om de 

vergelijkbaarheid binnen de scholengroep te 

verbeteren, gebruiken sinds een aantal jaar alle 

scholen hetzelfde instrument voor de 

monitoring, namelijk dat van Vensters PO. Zo 

ontstaat er ook op bestuursniveau een 

eenduidig en actueel beeld van de 

veiligheidsbeleving van onze leerlingen. Er is 

een projectgroep actief binnen AMOS 

bestaande uit enkele directieleden en een 

staflid die zich richt op het stimuleren en 

ondersteunen van de scholen bij het vormgeven 

van een adequaat en ‘levend’ sociaal 

veiligheidsbeleid. Deze groep inventariseert wat 

nodig is om de veiligheidsbeleving van 

leerlingen te verhogen. Veiligheid is ook een 

terugkerend thema op de agenda van onze 

leerlingenraad. Eén van de opbrengsten van de 

leerlingenraad is een anti-pestknop op de 

website van elke school zodat pestgedrag 

makkelijk en laagdrempelig gemeld kan worden. 

 
Elke school heeft veiligheidsbeleid, dat past 

binnen de kaders van onze scholengroep. Ook 

heeft elke school één of meerdere anti-pest 

coördinatoren. Het veiligheidsbeleid wordt 

verankerd in het vierjaarlijkse schoolplan en 

uitgewerkt in een veiligheidsplan. Voor dit plan 

wordt groepsbreed gewerkt met een vast 

sjabloon van Stichting school en veiligheid. Het 

veiligheidsbeleid wordt periodiek geëvalueerd 

en waar nodig herzien, in samenspraak met de 

medezeggenschapsraad. Hierbij wordt ook het 

veiligheidsbeleid getoetst en waar nodig 

bijgesteld. 
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2.2 Personeel & professionalisering 
 

Wij willen als AMOS het beste voor onze medewerkers, ons belangrijkste kapitaal. Alleen als zij goed in 

hun vel zitten, kunnen we samen het beste onderwijs aan onze leerlingen verzorgen. Daarnaast is 

specifieke aandacht voor werving en behoud van medewerkers in het licht van het toenemende leraren- 

en schoolleiderstekort cruciaal. 

 
AMOS onderscheidt zich met haar Excellent Werkgeverschap door het stimuleren van werkgeluk. We 

creëren een werksfeer- en omgeving waarin collega’s zich gezien en ondersteund voelen en waarin ‘we 

het samen doen’. Met het oog op werkplezier en groei bieden we naast 

professionaliseringsmogelijkheden een uitdagend takenpakket, zodat een ieder zich kan blijven 

ontwikkelen. 

 

Koersthema Doel Acties Resultaat Vervolg-stappen 

Lerende 

organisatie 

Bij AMOS 

professionaliseren en 

leren collega’s zowel 

op individueel niveau 

als in teamverband. 

 
Onze schoolleiders 

vormen een hecht 

team en leren van en 

met elkaar. 

In schooljaar 2022-2023 wordt 

het teamleren van de 

schoolleiders gefaciliteerd en 

gestimuleerd met activiteiten 

die door te vertalen zijn naar 

andere lagen in de 

organisatie. 

 

 
De stuurgroepen organiseren 

tijdens werkplaats- en 

studiedagen gezamenlijke 

professionaliseringsactiviteiten 

passend bij de Koersdoelen. 

Binnen de groep schoolleiders 

wordt gedifferentieerd in 

aanpak en niveau 

De werkplaatsdag 

kent een 

samenstelling van 

overleg, inspiratie 

en samenwerken 

binnen de 

stuurgroepen. 

 

 
Schoolleiders 

nemen deel aan 

één van de drie 

stuurgroepen: 

Basis op orde, 

Excellent 

Werkgeverschap 

of 

Lerende 

Organisatie 

 

Acties uit de 

stuurgroepen 

worden door 

schoolleiders en 

staf opgepakt en 

uitgevoerd. 

In 2023 vindt een 

uitwisselingsdag 

en een 

studietweedaagse 

plaats voor 

schoolleiders. 

Daarnaast zullen 

schoolleiders een 

tool over de stand 

van zaken m.b.t. 

de lerende 

organisatie 

invullen en 

uitwerken. De 

resultaten van 

deze peiling 

bieden 

aanknopingspunte 

n voor het 

jaarplan 2023- 

2024. 

Lerende 

organisatie, 

strategisch 

We bieden aspirant en 

startende leerkrachten 

goede begeleiding op 

maat, gericht op 

In principe leiden alle scholen 

zij-instromers op (nemen ten 

minste één eerste of 

In Op 24 locaties 

worden één of 

meerdere zij- 

instromers 

In 2023 wordt het 

mini- 

opleidingsinstituut 

geëvalueerd door 
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personeelsbeleid 

en goed 

werkgeverschap 

doorgaande 

professionalisering 

tweedejaars zij-instromer op in 

hun formatie). 

AMOS heeft één mini- 

opleidingsinstituut op de 

Neptunus/Poseidon. 

 
Onderwijsassistenten en 

leraarondersteuners (OA en 

LO) zullen een ad-pep 

opleiding volgen bij Academica. 

Deze scholing wordt 

gemonitord. Schooldocenten 

begeleiden de OA en LO 

volgens werkwijze van 

Academica. 

 
In 2022 zijn voor het eerst 

bovenschoolse 

intervisiesessies voor coaches 

en schoolopleiders van AMOS 

georganiseerd, met als doel de 

kwaliteit van begeleiding te 

waarborgen en continu te 

blijven verbeteren. 

opgeleid. AMOS 

heeft momenteel 

37 in opleiding 

zijnde zij- 

instromers in 

dienst. Vijf 

daarvan worden 

opgeleid op het 

mini- 

opleidingsinstituut 

 
Van de 30 initiële 

deelnemers zitten 

er nog 28 in het 

traject. Academica 

en AMOS werken 

nauw samen naar 

bewuste 

bekwaamheid van 

de collega’s. 

 
Tijdens de sessies 

wordt op inhoud 

uitgewisseld en 

instrumenten 

worden 

geëvalueerd. Dit 

heeft geleid tot 

verduidelijking 

van 

verantwoordelijkh 

eden en wijziging 

van het plan van 

aanpak. 

de projectleiding 

Noodplan Zij- 

instroom, 

hoogstwaarschijnli 

jk wordt hier 

vervolg aan 

gegeven. 

 
De mogelijkheid 

tot het vormen 

van een nieuwe 

groep Academica- 

studenten wordt 

in 2023 verkend. 

 
In 2023 wordt 

een 

kwaliteitskader 

voor AMOS- 

coaches 

voorgelegd aan 

het MT. Er komt 

aanvullend beleid 

over de 

verantwoordelijkh 

eden van coach 

en schoolleider. 

Lerende 

Organisatie 

Scholen bieden ruimte 

aan en participeren in 

praktijkonderzoek 

i.s.m. 

wetenschappelijke 

instituten. 

Driemaster en Pro Rege nemen 

actief deel  aan   het 

Onderwijskennis   Netwerk 

Amsterdam. Zij werken samen 

met onderzoekers binnen de 

afgesproken 

onderzoeksgebieden,    een 

gedeelte   van het  team 

ontwikkelt 

onderzoeksvaardigheden    en 

inzichten  worden met    de 

organisatie gedeeld. 

Driemaster en Pro 

Rege ontwikkelen 

aanpakken en 

expertise op de 

gebieden   van 

gedrag en 

begrijpend lezen. 

In 2023 zullen 

twee leerkrachten 

zich aansluiten bij 

ONA als 

expertleerkracht. 

 
De Vijf Sterren is 

uitgekozen om 

deel te nemen aan 

het programma 

Effectieve 

Didactiek   van 
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De Pro Rege biedt stageruimte 

aan EMPO studenten 

(academische Pabo), waarbij de 

praktische begeleiding door de 

school wordt georganiseerd en 

de algemene begeleiding bij 

Anne Arbouw (acadmisch 

schoolopleider) is belegd. 

Bij uitbreiding benadert OIO 

nieuwe scholen die een goede 

leerplaats kunnen bieden aan 

aspirant leerkrachten met een 

wetenschappelijke 

achtergrond. 

 
Wegens een lager 

uitgevallen 

studentaantal 

heeft AMOS nog 

geen EMPO 

studenten kunnen 

opleiden. De 

academisch 

schoolopleider 

heeft bij andere 

besturen 

meegelopen. 

ONA en OAS zal 

op andere wijze 

betrokken 

worden. 

 
In september 

2023 zal de eerste 

EMPO-student bij 

de Pro Rege 

starten. 

Lerende 

organisatie / goed 

werkgever-schap 

/strategisch 

personeels- 

beleid 

AMOS is goed 

werkgever en biedt 

werknemers 

mogelijkheden om hun 

talenten te 

ontwikkelen. 

Het beleid op gesprekscyclus is 

ontwikkeld naar nieuwe 

inzichten rondom 

ontwikkeling/professionaliserin 

g en duurzame inzetbaarheid. 

 Implementatie  in 

voorjaar 2023 

Evaluatie mei 

2023 

Ontwikkelgesprek 

ken koppelen aan 

de 

vlootschouwgespr 

ekken tussen 

schoolleider  en 

HR-adviseur. 

 
Evaluatie  en 

indien nodig 

bijstelling 

ontwikkelgesprek 

ken in mei 2023. 

Lerende 

organisatie /goed 

werkgever-schap 

/strategisch 

personeels- 

beleid 

Gezaghebbend 

Leerkracht 

De commissie gezaghebbend 

leerkracht komt eens per 

kwartaal bij elkaar om nieuwe 

aanmeldingen te beoordelen. 

In 2022 zijn twee 

collega’s tot 

gezaghebbend 

leerkracht 

benoemd. 

In 2023 zal er met 

regelmaat worden 

een oproep op 

Intranet worden 

geplaatst om het 

aantal 

aanmeldingen 

voor 

gezaghebbend 
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    leerkracht te 

vergroten. 

Lerende 

organisatie 

Professionaliserings- 

budgetten worden 

benut 

Bespreken van de 

professionalisering binnen de 

ontwikkelgesprekken. 

Besteding professionaliserings- 

budgetten wordt in 

begrotingsgesprekken 

besproken. 

Er is in 2022 ruim 

een miljoen euro 

uitgegeven aan 

scholing en 

professionaliserin 

g 

 

Lerende 

organisatie, 

strategisch 

personeels-beleid 

en goed 

werkgever-schap 

Leidinggevenden en 

staf hebben een goede 

samenwerking en 

benutten elkaars 

expertise. 

HRM voert voorafgaand aan 

de begroting een 

personeelsgesprek om samen 

met de schoolleider in kaart te 

brengen hoe het ervoor staat 

met inzet, verzuim, 

doorgroei/ontwikkeling en 

mobiliteit. HRM voert n.a.v. de 

ontwikkelgesprekken met elke 

schoolleider een gesprek over 

het personeelsbestand om de 

schoolleider bij te kunnen 

staan in het maken van 

strategische personeelskeuzes 

rondom formatie. 

 In voorjaar 2023 

worden de eerste 

vlootschouwgespr 

ekken gevoerd. 

 
N.a.v. de eerste 

bevindingen zal 

het 

implementatieplan 

worden 

aangepast. 

Lerende 

organisatie, 

strategisch 

personeels-beleid 

en goed 

werkgever-schap 

Implementatie 

professionaliseringscy- 

clus administratief 

medewerkers 

Om de professionalisering van 

de administratief medewerkers 

te ondersteunen, is vastgesteld 

dat er een tweejaarlijkse cyclus 

aan professionaliseringsaanbod 

wordt ontwikkeld waar alle 

administratief medewerkers 

aan deel kunnen nemen. 

In 2022 is de 

training 

Timemanagement 

aangeboden waar 

10 collega’s aan 

hebben 

deelgenomen. 

Aan de training 

over persoonlijk 

leiderschap 

hebben 21 

administratief 

medewerkers 

deelgenomen. 

In 2023 wordt in 

overleg met de 

coördinator van 

het netwerk 

vastgesteld welke 

professionaliserin 

gsactiviteiten in 

het programma 

worden 

opgenomen, naast 

de 

verdiepingstrainin 

g Parnassys. 

Lerende 

organisatie 

Samen opleiden. De Driemaster en Catamaran 

zijn opgenomen in het 

partnerschap Samen Opleiden 

Noord-Holland. 

In het 2e semester 

van 21/22 werden 

61 pabostudenten 

opgeleid, waarvan 

28   op   SO- 

scholen. 

Uitbreiding met 

twee scholen in 

schooljaar  2023- 

2024 wordt 

verkend. 

De evaluaties 

m.b.t. het ZEK 
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   In het 1e semester 

van 22/23 werden 

75 pabostudenten 

opgeleid, waarvan 

37   op   SO- 

scholen. 

 
Op twee scholen 

is proefgedraaid 

met het 

zelfevaluatiekader 

(ZEK). 

worden door de 

projectleiding 

meegenomen in 

de 

doorontwikkeling 

van dit 

instrument. 

Strategisch 

personeels-beleid 

AMOS draagt zorg 

voor de inzetbaarheid 

van haar werknemers 

Beleidsontwikkeling op het 

gebied van duurzame 

inzetbaarheid, gericht op het 

vergroten of behouden van 

werkvermogen, employability 

en vitaliteit. 

Bedrijfsjurist en 

beleidsadviseur 

SHRM hebben de 

uitgangspunten 

vastgesteld. 

In 2023 wordt de 

feedback van de 

stuurgroep E.W. 

opgehaald en 

verwerkt, waarna 

het beleid als 

voorstel aan het 

MT zal worden 

gepresenteerd. 

Lerende 

organisatie 

Koppeling wetenschap 

aan praktijk in een 

informele, verbindende 

setting. 

AMOS Cafés: 

Evidence informed werken 

door Inge de Wolf en Tijana 

Prokic in FC Hyena 

Ongeveer 25 

collega’s namen 

deel aan dit 

AMOS Café 

In 2023 wordt 2x 

een masterclass 

Hoge 

Verwachtingen 

verzorgd in 

MidWest. 
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Toekomstige ontwikkelingen 
 

Introductieprogramma en traineeship 
Schoolleiders 

In schooljaar 2023-2024 zal AMOS wederom 

een inductieprogramma voor startende 

schoolleiders organiseren. Tijdens vijf 

bijeenkomsten, verzorgd door stafleden, zullen 

de schoolleiders worden meegenomen in 

werkwijzen bij AMOS op het gebied van 

onderwijskwaliteit, personeelsbeleid en 

financiën. AMOS biedt aan 8-12 collega’s en 

externen met de ambitie om schoolleider te 

worden, de mogelijkheid om als trainee deel te 

nemen aan dit programma. Voor de trainees 

wordt de opleiding tot schoolleider bekostigd 

(met studieovereenkomst). 

 

AMOS Onderwijsmakers 

In schooljaar 2023-2024 zal i.s.m. ONA AMOS 

Onderwijsmakers van start gaan. Een 

combinatie van Innovatiefonds, Leraren 

Ontwikkel Fonds en de 5D-cyclus van ONA. 

AMOS biedt maximaal 15 collega’s met een 

goed, innovatief onderwijsidee de ruimte om dit 

idee binnen het netwerk tijdens vijf 

bijeenkomsten verder te ontwikkelen, te 

implementeren en evalueren. We richten ons op 

een evidence informed werkwijze waarin het 

creëren van handelingskennis centraal staat. De 

Onderwijsmakers zullen 2500 euro ter 

beschikking krijgen die zij naar eigen inzicht 

kunnen inzetten om hun idee te realiseren. Deze 

opzet vervangt het Innovatiefonds. 

 
Klassewerkplek 

In januari 2023 is de werkgelukmonitor van 

Klassewerkplek voor het eerst afgenomen. 

Deze monitor is een gevalideerd instrument 

ontwikkeld i.s.m. de Erasmus Universiteit. De 

rapportages worden gebruikt om een diepere 

analyse uit te voeren en punten ter borging en 

verbetering vast te stellen. De 

bestuursrapportage zal gebruikt worden voor 

het vaststellen van nieuwe doelen voor de 

stuurgroep Excellent Werkgeverschap. 

 

Vlootschouw implementatie 

In kalenderjaar 2023 zullen de HR-adviseurs 

van start van met vlootschouwgesprekken. 

Voorafgaand aan deze gesprekken worden 

teams op personeelskenmerken in kaart 

gebracht en tijdens het gesprek wordt het team 

door schoolleider en HR-adviseur 

doorgenomen. Duurzame inzetbaarheid, 

professionalisering en mobiliteit zijn onderwerp 

van gesprek. De kwaliteiten van het huidige 

team worden naast de schooldoelstellingen 

gelegd om te kunnen bepalen welke 

ontwikkeling of aanvullingen er nodig zijn op 

personeelsniveau. 

 
Anders Organiseren 

De werkgroep Anders Organiseren, bestaande 

uit schoolleiders, voorzitter CvB en 

beleidsadviseur SHRM, zal de mogelijkheden 

voor Anders Organiseren verkennen, uitwerken 

en presenteren. Zij zoeken daarbij de 

samenwerking op met Andersom Amsterdam. 

 

Koppeling Wetenschap en Onderwijs-  
praktijk 

Neptunus/Poseidon neemt deel aan een NRO- 

onderzoeksprogramma omtrent effectieve 

professionalisering en samenwerking 

georganiseerd door de HVA/Marco Snoek. 
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Strategisch personeelsbeleid 
 

AMOS gaat binnen het koersdoel Excellent 

Werkgeverschap uit van stimuleren op 

werkgeluk. Op die manier willen we werken aan 

behoud van personeel én aantrekkelijk zijn voor 

studenten, zij-instromers, zzp'ers en andere 

externen. Door individuele en 

teamontwikkeling voorop te stellen, werken we 

gezamenlijk aan 'de basis op orde', ons 

onderwijskundige koersdoel. De doelen die we 

willen bereiken worden naast de mogelijkheden 

van het personeel gelegd om op die manier te 

analyseren waar mogelijkheden en 

belemmeringen liggen. Op basis daarvan wordt 

gekeken welke acties nodig zijn. De staf 

ondersteunt schoolleiders hierbij. 

Het personeelsbeleid wordt door stuurgroepen 

en staf geïmplementeerd. Evaluaties zijn 

opgenomen in de implementatieplannen. 

Via stuurgroepen wordt de dialoog over het 

strategisch personeelsbeleid ingericht. De 

dialoog met leerkrachten wordt op 

schoolniveau gevoerd. 

 

Eigen wachtgelders 

AMOS is, net als alle andere schoolbesturen, bij 

wet verplicht eigenrisicodrager voor de WW en 

bovenwettelijke uitkering, wat weer verplicht is 

herverzekerd bij het Participatiefonds. Ontslag 

kan daarom tot financiële verplichtingen leiden 

wanneer dat fonds besluit de uitkering niet te 

vergoeden. Het beleid is er daarom op gericht 

altijd binnen het reglement van het 

Participatiefonds te handelen. Er wordt door 

HRM gestuurd en gecontroleerd op de 

aanwezigheid van de noodzakelijke 

documenten. Ook wordt uitvoering gegeven 

aan de herbenoemingsverplichting. Dit 

betekent dat vacatures die ontstaan eerst 

aangeboden worden aan eigen wachtgelders: 

personeelsleden die in het verleden uit dienst 

moesten gaan, bijvoorbeeld door krimp van het 

personeelsbestand, en sindsdien een WW- 

uitkering ontvangen. 

 
Modernisering participatiefonds 

Alle werkgevers in het primair onderwijs zijn 

verplicht aangesloten bij het Participatiefonds. 

Dit fonds beheert de wachtgelden, die in het 

onderwijs afwijken van overige sectoren. Zo 

bedraagt de maximale ww-duur nog altijd 76 

maanden, wat fors ingekort is ten opzichte van 

vroeger (156 maanden) maar nog altijd riant 

vergeleken met de reguliere 38 maanden die in 

veel cao's is opgenomen. De afgelopen 10 jaar 

zijn de uitkeringslasten in toenemende mate 

onbeheersbaar geworden: de premie is in die 

tijd opgelopen van 1,4% vroeger tot 6% voor 

corona. Al langer wordt er gesproken over 

modernisering. Deze modernisering gaat van 

start per 2023. In plaats van de volledige 
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uitkering wordt dan voortaan 50% door het 

fonds overgenomen. Dit kan oplopen tot 90% 

onder bepaalde voorwaarden. De resterende 

uitkering moet het schoolbestuur zelf dragen. 

Vooralsnog gaan we er binnen AMOS vanuit dat 

we vanuit de reductie van de premie die 

gepaard gaat met deze modernisering de 

toegenomen eigen bijdrage kunnen voldoen. 

 

Overige ontwikkelingen 

Er wordt gewerkt aan een herziening van het 

functieboek, dat in 2020 gewijzigd werd. De 

grootste aandachtspunten zijn dit keer de 

ondersteunende functies (met name de vraag of 

het niveauverschil dat we zien tussen 

conciërges en administratief medewerkers ook 

gevolgen heeft voor de taken die ze doen en of 

er dus differentiatie in schaal zou moeten 

volgen), de directiefuncties (de vraag 

bijvoorbeeld wanneer het lid directie, dat nu 

vaak als startersfunctie gebruikt wordt, 

doorschuift van schaal 11 naar 12) en het 

beschrijven van een aantal functies. Ook zal de 

functie van directie trainee opgenomen worden 

als tijdelijke toevoeging, vaak op projectbasis, 

aan een directie ter ondersteuning. We merken 

een groeiende ambitie bij collega’s om directeur 

te worden waardoor er behoefte is aan functies 

waarin mensen aan hun ervaring kunnen 

werken voor de doorstroom naar een 

directievacature. 

 
Profielschets directies AMOS 

De profielschets voor directies die eerder al met 

de raad van toezicht is besproken, is ook met 

alle directeuren gedeeld. Uit de bespreking per 

RDO die volgde kwam naar voren dat de RDO’s 

zich kunnen vinden in de profielschets. 

 
Ziekteverzuim 

Het ziekteverzuim zat in een licht dalende trend 

en bedroeg tot en met december (12 maands 

voortschrijdend gemiddelde) 6,32%. Dit was 

pre-corona 5,2%, maar op de top tijdens de 

pandemie circa 7,5%. Er wordt verwacht dat de 

daling de komende periode verder doorzet. 

 
Uitstroomanalyse 

Elk jaar wordt er een uitstroomanalyse 

opgesteld over de zomermaanden. Ook in 2022 

is dat gedaan. De cijfers vergelijken we in het 

onderstaande overzicht met voorgaande jaren. 

 
De uitstroomcijfers zijn vrij stabiel, met iets 

minder uitstroom in 2020 als gevolg van de 

eerste coronagolf. In 2022 is de uitstroom naar 

andere besturen in Amsterdam hoger dan 

andere jaren, wat met name aan de situatie op 

de Atlantis toegeschreven kan worden. Wat 

verder opvalt, is de hogere gemiddelde leeftijd 

van de groep die uit dienst gaat wegens 

reisafstand. Waar dit in 2018 nog 30,6 jaar was 

(toen uitgelegd als: collega’s die aan kinderen 

begonnen en daardoor dichter bij huis gingen 

werken) is deze groep trendmatig ouder 

geworden de afgelopen jaren. We zien dus dat 

door de dure huizenmarkt een andere groep 

collega’s dan voorheen ‘afhaakt’. 
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2.3 Huisvesting & facilitaire zaken 
 

Duurzaam Meerjaren Onderhoudsplan 
In het DMJOP (basis 2018) bijgestelde programmajaar 2022 is cijfermatig voor ongeveer 105% 

uitgevoerd. Daarnaast zijn in 2022 alle lopende onderhoudsactiviteiten uit 2021 afgerond. Vanwege 

drukte op de afdeling met nieuwe Huisvestingsprojecten hebben we, om het Jaarplan 2022 volledig te 

kunnen realiseren, gedeeltelijk gebruik gemaakt van een externe partij. 

 

Normaal onderhoud 

Voor schoolgebouwen met een langjarige exploitatieperiode is normaal planmatig onderhoud uitgevoerd 

en blijvend getoetst aan het vigerende Bouwbesluit. Hiervoor hanteren we een DMJOP dat in 2022 is 

geactualiseerd. Schoolgebouwen worden onderhouden in minimaal conditieniveau 3 volgens NEN2767- 

systematiek (redelijke conditie). In het DMJOP is ook opgenomen de wettelijke energiebesparingsplicht 

met duurzaamheidsmaatregelen uit de Erkende Maatregelenlist (EML) met een terugverdientijd van 5 

jaar of minder. Hierop is uitgevoerd in 2022 (met uitloop naar 2023): 

* Aanvullend isoleren appendages van verwarmingsinstallaties. 

* Ledverlichting: berekenen van de haalbaarheid van vervangen- of retrofitten van conventionele 

verlichting. Indien haalbaar en in afstemming binnen het DMJOP (richting natuurlijk 

vervangingsmoment) wordt verlichting vervangen door ledverlichting in 2023. 

 

Instandhoudingsonderhoud 

Voor scholen welke op de nominatie staan voor (ver)nieuwbouw binnen nu en 10 jaar, is 

instandhoudingsonderhoud uitgevoerd, in maximaal conditieniveau 3, het niveau waarop gebouwen 

weer worden overgedragen aan gemeente. Een school is esthetisch opgewaardeerd om een goed signaal 

af te geven naar toekomst voor ouders, leerlingen en schoolteams. 

 

Gemeentelijke schoolgebouwen 

Voor scholen die huisvesten in multifunctionele gebouwen in eigendom en beheer bij de gemeente, is in 

2022 weer inzet nodig geweest. De beheerafspraken tussen de diverse gebruikers van deze gebouwen 

belemmeren vaak een goede voortgang van het onderwijs, in gebruik en functionaliteit. 

 

Gebouwbestand 

In 2022 is één school- en gymgebouw weer terug overgedragen aan gemeente Amsterdam. De 

leerlingen van deze school zijn voor het merendeel ondergebracht in een andere AMOS-school. 

 

Klimaat scholen, met name in de klaslokalen 

Ventilatie blijft ook na corona erg belangrijk. Met aangeschafte sensoren wordt het klimaat in de klassen 

bewaakt op CO2, temperatuur en luchtvochtigheid. De laatste jaren zijn er klachten over warmtelast in 

gebouwen. Overheidsvergoedingen houden geen rekening met koeling, hetgeen ook niet altijd 

duurzaam is. Alleen in de nieuwere scholen (vanaf 2018) is het binnenklimaat redelijk onder controle 

door de nieuwste verwarming-/ koeltechnieken. In alle oudere gebouwen blijkt het klimaat matig tot 



43 
 

slecht, vaak ook in combinatie met geen- of matige isolatie, gebruik harde- en donkere materialen, grote 

glasoppervlakten e.d. Op verzoek van de schoolbesturen voert gemeente Amsterdam een inventarisatie 

en onderzoek uit, officiële resultaten volgen in 2023. De oplossing gaat naar verbetering van passieve 

en actieve ventilatie, vergroening gebouwen en omgeving, lichte kleurtoepassingen, kleinere 

glasoppervlakken, situering lokalen, e.d. In de nieuwbouwplannen wordt hiermee (in kosten) al rekening 

gehouden. Voor de bestaande gebouwen komt de rekening voor het schoolbestuur. 

 
Extra mechanische ventilatie (gezonde scholen) 

Enkele scholen welke voldoen aan criteria zijn aangemeld voor de laatste tranche van 

het gemeentelijk project Gezonde Scholen Amsterdam (verbetering ventilatie in 

klaslokalen naar Frisse scholen klasse B). Helaas alleen nog steeds voor de klaslokalen, 

zodat ook belangrijke ruimten als teamkamer, kantoren en spreekkamers vaak nog 

steeds niet voldoen aan de ventilatie-eisen. We blijven dit melden aan de gemeente. 

 
Extra middelen overheid 

Vanuit het ministerie zijn extra middelen toegezegd voor aanpak en oplossing van 

ventilatieproblemen (SUVIS). In de renovatie van de Oranje Nassau is de aanvraag voor 

deze regeling ingediend en toegekend. Ook bij de renovatie van De Visser zullen we 

gebruik maken van extra subsidieregelingen 

 
Preventieve maatregelen 

Bij heropening van de scholen moesten extra preventieve maatregelen worden 

getroffen, in het kader van veiligheid (b.v. legionellapreventie). 

 
 

Toename leegstand 

Ook in 2022 is het aantal leerlingen in verhouding tot de vorige jaren licht gedaald. Potentiële 

groeischolen stabiliseren in aantal leerlingen. Dit wordt onder andere veroorzaakt door toenemende 

vergrijzing in bepaalde wijken en de effecten van een vastzittende woningmarkt. Daling van 

leerlingenaantallen heeft effect op leegstandstoename. In een aantal gevallen worden 

Kinderopvangpartners gezocht en zijn leegstaande ruimten ingevuld om als school aantrekkelijk te zijn 

voor (ouders van) nieuwe leerlingen. 

 

Huisvestingsbeleid 

De Gemeente heeft in 2020 een nieuwe onderwijshuisvestingsverordening vastgesteld. Het 

schoolbestuur wordt gewezen op de op handen zijnde aanscherpingen van subsidieregels en 

aanpassingen in de omschrijving van voorzieningen. Een van de verordeningen is dat in nieuwe 

uitbreidingsgebieden binnen de gemeente geen nieuwe scholen meer worden gebouwd op een 

zelfstandige kavel. De nieuwe scholen zullen allen onderdeel uitmaken van een stedenbouwkundige 

massa met multifunctionele gebruiksfuncties. De realisatie van de nieuwe wijken is door de gemeente 

in handen gegeven van projectontwikkelaars. Ondanks weerstand vanuit het onderwijsveld zijn andere 

opties niet mogelijk vanwege de schaarse grond, de hoge kosten en de woningbouwopgave van de 

gemeente. De gemeente gebruikte dit om met alle betrokken schoolbesturen te komen tot een integrale 

aanpak van een evenwichtige spreiding en nieuwe duurzame huisvesting van scholen. De plannen vanuit 
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de vorige sessies worden steeds geëvalueerd en bijgesteld. Een en ander resulteert in een algemeen en 

actueel Plan van Scholen. 

 

Plan van Scholen 2022-2025 
De Wet op het primair onderwijs (Wpo) 

verplicht gemeenten jaarlijks een plan op te 

stellen van nieuw op te richten basisscholen. De 

bekostiging van een nieuwe openbare of 

bijzondere basisschool door het rijk, kan 

namelijk alleen als de school opgenomen is op 

een door de gemeente van vestiging vastgesteld 

plan. Om een nieuwe school te kunnen stichten 

in het primair onderwijs moet deze op het Plan 

van Scholen staan. De gemeente maakt bij elke 

aanvraag een afweging op basis van de 

leerlingenprognose. In deze afweging toetst de 

gemeente of het aannemelijk is dat de school 

binnen vijf jaar de stichtingsnorm van 325 

leerlingen haalt en dit gedurende vijftien 

aaneengesloten jaren vast kan houden. 

 
In 2021 is door de Minister het door de 

Gemeente Amsterdam ingediende Plan van 

Scholen 2022-2025 goedgekeurd. Er zijn 3 

nieuwe scholen in opgenomen. Het betreft 

basisscholen op oecumenische- (2, waarvan 1 

van AMOS) en Islamitische grondslag (1). Eén 

ervan is gelegen in uitbreidingsgebied Oost 

(AMOS) en twee in de oudere gebieden Oost en 

Zuidoost. 

 
Daadwerkelijk gemeten belangstelling 

In het Plan van Scholen 2022-2025 wordt niet 

meer uitgegaan en gewerkt met een berekening 

van de veronderstelde belangstelling om een 

school voor bekostiging in aanmerking te laten 

komen. In plaats daarvan wordt de 

daadwerkelijke belangstelling gemeten onder 

ouders, op basis van de concrete invulling van 

de vrijheid van richting en inrichting door een 

nieuwe school. Naast deze kwantitatieve 

maatstaf stelt de regering voor om het oordeel 

over de aanvraag van nieuwe school te baseren 

op de te verwachten onderwijskwaliteit. Het 

begrip ‘richting’ zal daardoor geen betekenis 

meer hebben bij het stichten van een 

basisschool. 

 

‘Een start van nieuwe scholen op basis 

van het nieuwe plan, heeft effecten voor 

de scholen van AMOS. Hoewel de 

meeste nieuwe scholen in 

uitbreidingsgebieden worden gesticht, 

worden er ook nog steeds nieuwe 

scholen gesticht in oude buurten en 

wijken. Het gevaar bestaat dat deze 

scholen de bestaande AMOS -scholen 

wegdrukken. Want hoe meer scholen des 

te minder leerlingen per school.’ 

 
Wet Meer ruimte voor nieuwe scholen 

De wet Meer Ruimte voor Nieuwe Scholen is 

ingegaan per 1-2-2021 en biedt mogelijkheden 

tot ontwikkeling andere schoolinitiatieven. Er 

worden nieuwe initiatieven ontplooid. We 

blijven de uitrol van ontwikkelingen kritisch 

volgen en communiceren onze zorgen met 

nieuwe initiatiefnemers en gemeente in de 

Gebiedsessies. Evaluatie door Tweede Kamer 

van deze Wet volgt vervroegd (2023 i.p.v. 

2026). 

 
Gebiedssessies 

Ook in 2022 is AMOS in gesprek geweest met 

de gemeente en andere schoolbesturen in 

verschillende Gebiedssessies (Noord, Oost, 

Zuid, West en Centrum) over realisering van 

nieuwe onderwijsinitiatieven in diverse 

ontwikkelings- gebieden. AMOS heeft hierbij 

nog steeds belangstelling voor de 

ontwikkelgebieden Marktkwartier, Hamer-

kwartier, Sloterdijk- Zuid (voorbereiding 

gestart), Strandeiland en Amstelkwartier. 

Mede door de markt- ontwikkelingen nemen 

deze ontwikkelings- processen een lange 

aanlooptijd in beslag. 
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Openbare schoolpleinen 

Gemeente heeft weer subsidie beschikbaar 

gesteld voor het vergroenen van schoolpleinen 

onder de voorwaarde dat deze pleinen ook 

buiten schooltijden kunnen worden gebruikt. In 

2022 hebben enkele AMOS-scholen 

gebruikgemaakt van deze regeling en hun 

schoolpleinen vergroend. 

 

Zonnepanelen op Amsterdamse 
scholen 

In 2020 initieerde gemeente Amsterdam het 

project ‘Zonnepanelen op alle Amsterdamse 

scholen’. Binnen dit project worden nog de 

twee te renoveren scholen voorzien van 

zonnepaneelinstallaties. 

 

Revitalisatie-, renovatie- en 
nieuwbouwprojecten 
AMOS streeft naar een adequaat 

gebouwenbestand, voldoend aan de eisen van 

deze tijd: ruimtelijk en duurzaam 

onderscheidend en binnen de Rijksbekostiging 

te onderhouden en exploiteren. In 2022 zijn 

geen nieuwbouwprojecten opgeleverd. 

 

Oranje Nassau 

Eind 2022 kregen we groenlicht voor de start 

van de renovatie van de Oranje Nassau. Start 

eerste helft 2023, oplevering tweede helft 

2024. Voor tijdelijke huisvesting is een 

bruikleenovereenkomst gesloten met gemeente 

van een nabij liggend schoolgebouw. 

 

De Visserschool 

De renovatie van De Visserschool is in 

voorbereiding. De monumentale status geeft 

beperkingen in uitbreiding en duurzaamheid. 

We onderzoeken, samen met gemeentelijke 

Monumentencommissie, alle mogelijkheden. 

Noodzakelijk voor uitbreiding in het gebouw is 

opoffering van de huidige, te kleine gymzaal. 

Onduidelijk is nog of gestart mag worden met 

nieuwbouw van een gymzaal. Daarom wordt 

voorlopig de huidige gymzaal in het gebouw 

gehandhaafd. Een haalbaarheidsonderzoek naar 

nieuwbouw van een gymzaal op het plein is 

gestart. Gesprekken met stedenbouwkundigen 

lopen. Voor de voortgang is renovatie van het 

schoolgebouw losgekoppeld van nieuwbouw 

gymzaal. Ook in voorbereiding is tijdelijke 

huisvesting tijdens de renovatie in een 

schoolgebouw in de buurt. Geplande start en 

oplevering renovatie in 2024. 

 
IKC De Catamaran (Marktkwartier) 

IKC De Catamaran komt in aanmerking voor 

vervangende nieuwbouw. In 2021 zijn 

initiatieven gestart met de voorbereidingen in 

herontwikkelingsgebieden in de stad, te weten 

het Marktkwartier. Er is voor deze school sprake 

van nieuwbouw in de plint van een 

woongebouw. AMOS levert het functioneel 

Programma van Eisen en zit aan tafel met 

gemeente, ontwikkelaar en kinderdagverblijf 

organisatie. Voornamelijk vanwege 

marktontwikkelingen is in 2022 geen voortgang 

geboekt. 

 
IKC De Kinderboom (Hamerkwartier) 

Ook deze school komt voor vervangende 

nieuwbouw in aanmerking. In 2021 zijn hiervoor 

initiatieven gestart met voorbereidingen in 

herontwikkelingsgebieden in de stad, te weten 

het Hamerkwartier. Ook voor deze school is 

sprake van nieuwbouw in de plint van een 

woongebouw. AMOS levert het functioneel 

Programma van Eisen en zit aan tafel met 

gemeente, ontwikkelaar en kinderdagverblijf- 

organisatie. Ook vanwege marktontwikkelingen 

is in 2022 geen voortgang geboekt. 

 
Onze Amsterdamse School (Sloterdijk Zuid1) 

Sinds eind 2022 zit AMOS en KDV-organisatie 

weer met gemeente (bouwheer) en 

ontwikkelaar aan tafel voor uitwerking van dit 

project, voorbereiding van een nieuwbouw- 
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initiatief in het herontwikkelingsgebied 

Sloterdijk Zuid, bestemd voor twee 

schoolbesturen waaronder AMOS. Voorlopig is 

deze school gekoppeld aan Onze Amsterdamse 

School vanwege beperkte stichtingsvormen in 

dit gebied. 

 

Driemaster 

In 2022 blijkt dat we door ontwikkelingen in het 

gebied De Banne (Noord en Zuid) stagnatie 

oplopen voor vervangende nieuwbouw van De 

Driemaster. Gemeente komt terug op (op 

verzoek van gemeente) gemaakte afspraken 

tussen schoolbesturen over terugbrengen van 

vestigingen in De Banne Noord. De Driemaster 

zou dan verhuizen uit dit voedingsgebied naar 

De Banne Zuid. Er blijkt echter de komende 10 

jaar geen zicht op een nieuwbouwlocatie in De 

Banne Zuid (ziekenhuisterrein). Daarnaast 

wordt (de omgeving van) De Driemaster 

bestempeld als monumentaal waardoor geen 

woningbouw op die plek mogelijk wordt. 

Gemeente is bezig met stedenbouwkundig plan 

en randvoorwaarden. Nog onbekend is wat een 

en ander inhoudt voor De Driemaster. In 

verband met de duur van dit proces is besloten 

De Driemaster esthetisch op te waarderen. 

 
Bonkelaar 

De Bonkelaar wacht nog altijd op het 

Stedenbouwkundig  -  en  bestemmingsplan 

technische goedkeuring. In verband met groei is 

in 2021 een noodlokaal op het schoolplein 

geplaatst. Vanwege verdere groei zijn in 2022 

enkele groepen in een naastgelegen 

schoolgebouw gehuisvest. Met het 

groeiargument blijft AMOS bij gemeente 

aandringen op snelle voortgang voor 

ontwikkeling van nieuwbouw. 

 

Rivieren (Amstelkwartier) 

Voor De Rivieren geldt dat we in afwachting zijn 

van goedkeuring op het Stedenbouwkundige- 

en bestemmingsplan technische goedkeuring. 

 

IKC Frankendael 

Ter vergroting van ontwikkelingskansen van 

deze school is ook in 2022 leegstand in het 

gebouw functioneel ingezet voor een 

kinderdagverblijforganisatie, waarmee wordt 

gepoogd leerlingenaanwas te bevorderen via 

doorstroming van 0 tot 4 jarige kinderen. We 

blijven deze ontwikkeling nauwlettend volgen. 

 

Bewegingsonderwijs 

In het kader van duurzaamheid en vanwege 

regelmatig voorkomende beperkte afmetingen 

van gymzalen lopen we een traject met 

ontwikkelingen in het Bewegingsonderwijs. 

Daarover zijn we ook in gesprek met gemeente. 
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3. Verantwoording van de financiën 
 

In dit laatste hoofdstuk verantwoorden we de financiële staat van ons bestuur. De eerste paragraaf 

gaat hierbij in op de analyse van de staat van baten en lasten, de tweede paragraaf gaat in op de 

balanspositie en in de laatste paragraaf komen de kengetallen aan bod. 

 

3.1 Exploitatie en analyse 
 

Het onderstaande schema laat het resultaat van AMOS over boekjaar 2022 zien ten opzichte van de 

begroting: 

 

  Realisatie 

2022 

Begroting 

2022 

 Verschil 

 BATEN     

B1 Rijksbijdragen 64.268.753 54.883.000  9.385.753 

B2 Overige overheidsbijdragen en subsidies 5.778.329 5.109.000  669.329 

B3 Overige baten 2.438.494 611.000  1.827.494 

 
TOTAAL BATEN 72.485.575 60.603.000 

 
11.882.575 

 
LASTEN 

    

L1 Personeelslasten 53.452.250 47.739.000  -5.713.250 

L2 Afschrijvingen 1.290.810 1.707.000  416.190 

L3 Huisvestingslasten 5.431.656 4.768.000  -663.656 

L4 Overige instellingslasten 7.156.603 6.309.000  -847.603 

 
TOTAAL LASTEN 67.331.319 60.523.000 

 
-6.808.319 

 
SALDO 

    

 
Saldo baten en lasten 5.154.257 80.000 

 
5.074.257 

R1 Saldo financiële baten en lasten -674.964 - 50.000 
 

-624.964 

 
TOTAAL RESULTAAT 4.479.293 30.000 

 
4.449.293 

 
Het resultaat over 2022 is circa 4,4 miljoen euro hoger dan begroot. De grootste afwijkingen werden 

veroorzaakt door niet begrote geoormerkte subsidies, zoals de NPO-middelen die slechts voor een 

gedeelte werden besteed voor het einde van het jaar. 
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Onderstaand wordt de resultaatsafwijking uitgesplitst 

 

Verschil 

B1 Rijksbijdragen  

1 Bijstelling Lumpsum en Personeel- en Arbeidsmarktbeleid 4.782.734 

2 Niet begrote personele bekostiging groei 110.522 

3 Hogere baten vanuit samenwerkingsverband passend onderwijs 169.842 

4 Prijsbestelling en te laag ingeschatte deel NPO 2022-2023 720.320 

5 Niet begrote geoormerkte subsidie NPO 1.700.266 

6 Nieuwe subsidie regeling school en omgeving (IKC het Talent) 198.306 

7 Extra subsidie in verband met nieuwkomers/asielzoekers 789.063 

8 Bijstelling materiele instandhouding 253.273 

9 Diversen, niet verder gespecificeerd 661.426 

  9.385.753 

B2 Overige overheidsbijdragen 
 

1 Niet begrote subsidie Zomerschool (Timotheus) 486.745 

2 Klokuurvergoeding niet begroot 159.440 

3 Diversen, niet verder gespecificeerd 23.143 

  669.329 

B3 Overige baten 
 

1 Medegebruik en verhuur, niet begroot 323.707 

2 BBO Amsterdamse Toeslag 727.237 

3 Bijdrage Gemeente inzake VVE kinderen IKC Het Talent 105.547 

4 Declaraties zij-instroom (ASKO) 417.940 

5 Diversen, niet verder gespecificeerd 253.063 

  1.827.494 

L1 Personele lasten 
 

1 Stijging lonen, sociale lasten en pensioenpremies -3.569.671 

2 
Hogere inhuur uitzendkrachten (deels geoormerkte subsidies) dan 

begroot 

-2.003.854 

3 Meer inhuur externen, bekostigd vanuit de geoormerkte subsidies -272.990 

4 Loonkosten i.v.m. Amsterdamse Toeslag (BBO) -727.237 

5 Mutatie personele voorzieningen 492.973 

6 Niet begrote uitkeringen vanuit UWV 464.857 

7 Meer uitgaven op scholing -129.993 
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8 Diversen, niet verder gespecificeerd 32.665 

  -5.713.250 

L2 Afschrijvingen 
 

1 Minder investeringen gerealiseerd dan gepland 216.662 

2 Deel afschrijving nieuwe surfaces kleiner dan begroot over 2022 199.528 

  416.190 

L3 Huisvestingslasten 
 

1 Hogere uitgaven aan onderhoud -302.546 

2 Meer uitgaven aan schoolpleinen, deels gesubsidieerd -219.429 

3 Inschatting extra energiekosten -97.737 

4 Diversen, niet verder gespecificeerd -43.945 

  -663.656 

L4 Overige instellingslasten 
 

1 Hogere uitgaven aan schoolreisjes, uitjes en overige activiteiten -109.729 

2 Meer contributies en lidmaatschappen -90.868 

3 Aanschaf ICT en klein materiaal (vanuit geoormerkte subsidies) -69.260 

4 Niet begrote activiteiten inzake de zomerschool (Timotheus) -260.000 

5 Uitgaven op geoormerkte subsidies (o.a. NPO) -215.256 

6 Hogere accountantskosten -56.679 

7 Diversen, niet verder gespecificeerd -45.811 

  -847.603 

 

Ten opzichte van 2021 is het resultaat van 2022 circa €510.000 hoger. De rijksbijdragen zijn het 

afgelopen jaar gestegen met €6.566.494. Dit verschil heeft te maken met de bijstelling van de lumpsum 

door OCW en door een toename van geoormerkte subsidies. Met name door de NPO gelden. De overige 

overheidsbijdragen zijn in 2022 gedaald met € 613.187. Dit heeft te maken met een verschuiving naar 

de overig baten. De overige baten zijn in 2022 met € 535.264 gestegen ten opzichte van 2021. Het 

grootste gedeelte hiervan zijn de inkomsten vanuit het BBO inzake de Amsterdamse Toeslag en van 

ASKO inzake declaraties zij-instroom. De personeelslasten zijn in 2022 gestegen met € 4.345.069. De 

stijging zit hem voor € 2.629.801 in een stijging van de lonen, sociale lasten en pensioenpremies. Binnen 

de overige personele lasten zijn de kosten voor inhuur van externen en uitzendkrachten met in totaal 

€1.570.342 gestegen. Deze inhuur wordt veelal bekostigd uit de geoormerkte subsidies (NPO). De 

huisvestingslasten zijn in 2022 met €585.947 gestegen. Dit komt door hogere lasten aan energie en 

water ad €285.206 en vanwege hogere uitgaven aan (gesubsidieerde) schoolpleinen ad €280.150. 

De leermiddelen zijn in 2022 gestegen ten opzichte van 2021, namelijk met €157.186. Er is in 2022 

extra uitgegeven op de geoormerkte subsidies. De kosten voor ICT zijn gestegen met €293.844 door 

met name de aanschaf van ICT en materiaal wat vanuit de NPO middelen is bekostigd. Het verlies van 

waarde op de beleggingsportefeuille is €607.487 hoger ten opzichte van 2021. Dit verlies wordt 

uitsluitend veroorzaakt door de boekhoudkundige regels rondom het verwerken van onze portefeuille 

obligaties. Aan het einde van de looptijd – of wellicht eerder – zal het nu verantwoorde verlies, ook 

weer als positief resultaat worden verantwoord. 
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3.2 Balanspositie 
 

Het onderstaande schema laat het resultaat van AMOS over boekjaar 2022 zien ten opzichte van de 

begroting 

 
 

2022 
 

2021 
 

2020 

ACTIVA 
     

VASTE ACITVA 
     

Materiële vaste activa 6.839.741  6.477.914  6.594.635 

Financiële vaste activa 6.097.899  6.169.712  5.494.872 

Totaal vaste activa 12.937.640  12.647.626  12.089.507 

VLOTTENDE ACTIVA 
     

Vorderingen 3.415.669  5.459.029  3.495.247 

Liquide middelen 19.165.989  11.944.853  12.210.387 

Totaal vlottende activa 22.581.658  17.403.882  15.705.634 

TOTAAL ACTIVA 35.519.298  30.051.508  27.795.141 

 
 

2022 
 

2021 
 

2020 

PASSIVA 
     

EIGEN VERMOGEN 
     

Algemene reserve 14.070.770  11.390.586  9.771.847 

Private reserve 85.000  85.000  85.000 

Bestemmingsreserve 4.609.098  2.809.990  459.779 

Totaal eigen vermogen 18.764.868  14.285.576  10.316.626 

VOORZIENINGEN 7.204.907  7.122.971  7.055.791 

LANGLOPENDE SCHULDEN 0  0  0 

KORTLOPENDE SCHULDEN 9.549.523  8.642.961  10.422.724 

TOTAAL PASSIVA 35.519.298  30.051.508  27.795.141 

 
In 2022 zijn de materiele vaste activa gestegen door de aanschaf van nieuwe surfaces. De vorderingen 

zijn gedaald omdat de vordering op OCW is afgeboekt in verband met de nieuwe bekostiging per 1-1- 

2023. De liquide middelen en het eigen vermogen zijn flink gestegen door NPO-middelen en andere 

geoormerkte subsidies. De kortlopende schulden zijn hoger door nog niet bestede geoormerkte 

subsidies. 



 

3.3 Kengetallen 
 

Met behulp van een aantal kengetallen kan een verdere beoordeling worden gegeven van de financiële 

positie: 

 

Kengetal Norm 2022 2021 2020 

Liquiditeit 2 2,36 2,01 1,51 

Solvabiliteit 0,5 0,53 0,48 0,37 

Rentabiliteit n.v.t. 6,2% 6,0% 0,50% 

Weerstandsvermogen n.v.t. 25,9% 21,6% 17,60% 

Kapitalisatiefactor 30 – 60% 47,3% 43,4% 45,40% 

 
De vermogenspositie van AMOS is voldoende, zoals het kengetal weerstandsvermogen laat zien. Dit 

voldoet aan de eigen norm van 18% op basis van het AMOS-eigen risicoprofiel zoals opgesteld in 2017 

en ge-updatet in 2019. De stijging van dit kengetal is het gevolg van hoge positieve resultaat door vrijval 

van geoormerkte subsidies (NPO). De liquiditeit is flink hoger door ontvangen geoormerkte subsidies 

(o.a. NPO) die nog niet zijn besteed. 

 
 

 
 

 

 
 

 
 

 

 
 

 
 

 

 
 

 
 

 
 

 

 
 

 
 

 

 
 

 
 

 
 

 

 

 

52 



 

3.4 Financieel beleid 
 
 

Als AMOS werken we aan een duurzame en 

evenwichtige begroting waarbij we uitgaan van 

het voorzichtigheidsbeginsel. Voor de nieuwe 

begroting hebben we daarom de volgende 

overwegingen en richtlijnen: 

 
• De vermogensbuffer van AMOS is 

voldoende. We voldoen aan de kengetallen 

voor vermogen zoals deze volgen uit de 

bestuursspecifieke risicoanalyse. De 

vermogensbuffer hoeft niet versterkt te 

worden, maar dient wel op peil te blijven. Er 

wordt daarom gestreefd naar een resultaat 

op bestuursniveau dat voldoende is om de 

invloed van inflatie op het bestaande 

vermogen te compenseren. 

• De begroting en de administratie zijn 

ingericht op integrale verantwoordelijkheid 

voor de directies. Zij zijn verantwoordelijk 

voor hun eigen begroting en de realisatie 

daarvan. 

• Bij het opstellen van de begroting worden 

binnen redelijke bandbreedte dezelfde 

grondslagen gehanteerd als er gelden voor 

de jaarverslaglegging. Belangrijkste pijler 

die van toepassing is op de begroting, is het 

voorzichtigheidsbeginsel. In de begroting 

worden geen meevallers begroot en 

worden alleen die baten meegenomen 

waarvan er relatieve zekerheid is over het 

ontstaan ervan. Lasten worden conservatief 

ingeschat. In de basis wordt incrementeel 

begroot, wat zoveel betekent als dat de 

lasten over de voorgaande jaren als 

uitgangspunt worden genomen voor de 

jaarbegroting en voor wijzigingen in prijzen 

en beleid worden bijgesteld. 

• Voor gerichte en specifieke investeringen in 

bijvoorbeeld het scholenpalet zijn 

bestemmingsreserves beschikbaar. Voor 

zover er geen bestemmingsreserves zijn, 

worden er geen investeringen uit het ver- 

mogen gefinancierd, maar moeten deze in 

de exploitatie terugverdiend kunnen 

worden (lees: er moet ruimte zijn om de af- 

schrijvingslast op te vangen zonder een 

negatief resultaat te krijgen, of inves- 

teringen moeten leiden tot een besparing 

op termijn). 

• Posten die een grote druk op een school 

kunnen leggen wegens niet beïnvloedbare 

omstandigheden, zoals het onderhoud aan 

het gebouw, worden centraal bovenschools 

genomen. Daarnaast worden bovenschools 

een aantal zaken voor algemeen nut of 

dienstverlening vanuit centraal beleid 

geregeld. Hier zijn bandbreedten voor af- 

gesproken. 

 

Investerings- en financieringsbeleid 

Over 2022 werd er voor 1,6 miljoen euro 

geïnvesteerd bij een afschrijvingslast van 1,3 

miljoen euro. Het merendeel van deze 

investeringen viel in de categorie inventaris en 

apparatuur. Dit betroffen bijvoorbeeld surfaces 

alsmede een aantal nieuwe inrichtingen van 

scholen. Het financieringsbeleid is erop gericht 

geen gebruik te hoeven maken van externe 

kredietverstrekkers. Alle investeringen zijn 

binnen dit beleid uitgevoerd. 

 
Treasury 

In 2022 hebben er geen beleggingen 

plaats-gevonden in risicodragend kapitaal. De 

beleg-gingen in obligaties die AMOS heeft 

uitstaan zijn conform de regeling beleggen en 

belenen van het ministerie. 

 
De beschikbare vrije middelen werden (in 

be-perkte mate wegens het grillige verloop van 

de liquiditeit) overgemaakt naar spaar- 

rekeningen. Er hebben zich in het verslagjaar 

geen liquiditeitsproblemen voorgedaan. Bij het 

selecteren van een bank voor het onderbrengen 

van de spaartegoeden wordt door het bestuur 

 



 

gelet op de creditrating van de betreffende 

bank, conform de genoemde ministeriële 

regeling, met het oog op het zoveel als mogelijk 

waarborgen van een goed beheer van deze 

tegoeden. Om dit te waarborgen is door het 

bestuur een treasurystatuut opgesteld, waarin 

afspraken zijn vastgelegd inzake de wijze 

waarop wordt omgegaan met de regeling 

beleggen en belenen. Daarnaast is in dit statuut 

opgenomen wie welke verantwoordelijkheden 

op dit terrein heeft. 

 
Allocatie en verdeling middelen 

Als bestuur ontvangt AMOS centraal alle gelden 

die door het Ministerie per zogenaamd brin- 

nummer aan de scholen worden toegekend, 

voornamelijk op basis van leerlingaantal. Deze 

gelden worden doorgezet naar de scholen 

conform de berekening van het Ministerie, 

waarbij er een bepaald percentage (circa 3,7%) 

ingehouden wordt voor overhead en 

ondersteuning en een percentage (circa 6,3%) 

voor centraal gecoördineerde kosten, met name 

meerjarenonderhoud. 

 
Als bestuur hanteert AMOS dus geen eigen 

verdeling van middelen, maar volgt de 

berekeningen van het Ministerie. Dit geldt voor 

reguliere budgetten maar ook voor onderwijs- 

achterstanden. De verdeling wordt jaarlijks voor 

aanvang van de begrotingsrondes opgenomen 

in de zogenaamde kaderbrief, die 

besluitvormend besproken wordt met de 

directies.. 
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3.5 Risico’s en risicobeheersing 
 

Als AMOS-scholen willen we een financieel betrouwbaar en duurzaam beleid hanteren. We doen 

daarom ons uiterste best om de (financiële) risico’s zoveel mogelijk te beperken. Hiervoor hanteert 

AMOS een planning en controlecyclus waarbij het bestuur de ontwikkeling van de financiële prestaties 

monitort en hier ook periodiek verantwoording over aflegt aan de raad van toezicht. De basis voor de 

verantwoording wordt, naast de realisatie, gevormd door de meerjarenbegroting die voorafgaand aan 

elk jaar door de directeuren voor hun school opgesteld. Deze wordt vervolgens beoordeeld en 

gefiatteerd door het bestuur. Na fiattering van de schoolbegrotingen worden deze en de bovenschoolse 

begroting samengevoegd en voorgelegd voor akkoord aan de raad van toezicht. In deze 

meerjarenbegroting worden zo veel mogelijk financiële risico’s onderkend en wordt beoordeeld in 

hoeverre acties nodig zijn. 

 
Solvabiliteit 

Om de interne risico’s zoveel mogelijk te beperken, hebben we de processen met een financieel 

risico nauwkeurig beschreven. Hierin zijn de functiescheiding, overdraagbaarheid en 

betrouwbaarheid van informatie gewaarborgd. Voor het opvangen van de zogenaamde 

restrisico’s en onvoorziene calamiteiten wordt het eigen vermogen van het bestuur benut. Om 

ervoor te zorgen dat dit vermogen voldoende is, wordt een kengetallenkader gebruikt waarbij 

voor weerstandsvermogen een norm van 18% wordt gehanteerd en voor de kapitalisatiefactor 

een minimum van 30%. Daarnaast wordt gestreefd naar een solvabiliteit van 0,5. 

 
 

  Risicobeheersing 

De hierboven beschreven interne risicobeheersings- en controlesystemen hebben 

gezorgd voor het uitsluiten van bepaalde risico’s en het in kaart brengen van andere 

risico’s. Het gaat dan met name om financieel gerelateerde risico’s die blijken uit de 

meerjarenbegroting. In de eerder in dit verslag opgenomen meerjarenbegroting komt 

een aantal financiële risico’s tot uiting. De belangrijkste is de daling van de 

schoolgewichten. De consequenties hiervan voor de personele bezetting zijn al in de 

begroting en het meerjarenformatieplan tot uitdrukking gebracht. Het bestuur is op 

de hoogte van de wet- en regelgeving op dit punt en zal periodiek monitoren of 

ingrepen noodzakelijk zijn. 
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3.6 Continuïteit 
 

Ontwikkeling leerlingaantal 

AMOS kent al enkele jaren een dalende trend qua leerlingaantal, die in 2018 werd gemaskeerd door de 

overkomst van twee zogenaamde éénpitters die onder de opheffingsnorm waren gekomen (Wiltzangh 

en Schreuder). Deze krimp was de eerste jaren het gevolg van het onvoldoende inzetten op het stichten 

van scholen in nieuwbouwwijken. Vanaf 2016 is dit ruimschoots ingehaald met geplande nieuwe scholen 

in Sloterdijk Zuid, Amstelkwartier, Hamerkwartier (2x) en Strandeiland. Deze projecten liggen echter, 

deels door de stikstofdiscussie en deels door de wens van het college om meer sociale huur te realiseren 

(waardoor ontwikkelaars moeite hebben om hun businesscase rond te krijgen), vrijwel allemaal al 

geruime tijd stil. De laatste paar jaar is de stad echter gaan krimpen, onder druk van de hoge 

huizenprijzen en het toegenomen thuiswerken (mede aangejaagd door de verschillende lockdowns). Er 

zijn dit jaar 10% minder 4-jarigen dan zes jaar geleden. We lijken als AMOS echter de grootste krimp 

achter de rug te hebben. Waar we de vorige twee jaren gemiddeld 2,5% krimp per jaar hadden, was dat 

op teldatum 1 oktober 2022 slechts 0,2%. Dit terwijl enkele collega-besturen in de stad een krimp van 

3% tot 4% te verwerken kregen. Dit alles wordt echter dit jaar gemaskeerd door een verschuiving van 

teldatum: de nieuwe bekostiging gaat uit van een teldatum van 1 februari in plaats van 1 oktober en 

logischerwijs is het leerlingaantal later in het schooljaar door instroom hoger dan op 1 oktober. 

Overigens is dit verdisconteerd in de lumpsumbedragen en heeft het an sich voor de bekostiging dus 

geen effect. 

 
Het totale overzicht van de leerlingaantallen over de afgelopen jaren en de verwachting zoals 

meegenomen in de begroting 2023 is als volgt: 

 
 2016 2017 2018 2019 2020 2021 2022 2023 2024 2025 

Totaal 7.377 7.309 7.444 7.424 7.211 7.056 7.295 7.238 7.340 7.483 

Scholen 28 28 30 29 28 28 27 27 27 27 

Gemiddeld 264 261 249 256 258 252 270 268 272 277 

 
Zoals zichtbaar in de prognose, die gebaseerd is op de inschattingen van de directies, is het de 

verwachting dat de komende jaren een lichte groei mogelijk is. Dit omdat de krimp op IJburg inmiddels 

haar hoogtepunt bereikt lijkt te hebben, terwijl andere scholen door imago of schoolsluitingen in de wijk 

een betere uitgangspositie hebben. Dit is echter met de huidige woningmarkt koffiedik kijken omdat 

veel scholen afhankelijk zijn van verhuizers etc. Door de gespannen arbeidsmarkt is het 

begrotingstechnisch echter niet noodzakelijk om verdere krimp in te calculeren, het risico op 

boventalligheid bij het niet halen van de begrote leerlingaantallen is nihil. 

 

Ontwikkeling personele bezetting 

Onderstaand schema toont de ontwikkeling van de personele inzet zoals nu begroot. Onder druk van 

het wegvallen van de NPO-gelden (die grotendeels besteed worden aan externe inzet maar ook zeker 

aan eigen personeel, al dan niet als instandhouding van de formatie na een daling van het leerlingaantal) 
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zien we de komende jaren de formatie krimpen. Relatief gezien wordt de categorie 

onderwijsondersteunend personeel harder geraakt. 

 

Functiecategorie 
  

Aantal FTE’s 
  

Aantal 

FTE’s 

2022 2023 2024 2025 2026 2027 

Directie 32,0 33,2 33,3 32,9 32,9 32,9 

OP. 375,8 371,1 366,0 363,3 364,8 365,3 

O.O.P. 163,0 156,1 150,4 149,2 148,3 148,0 

Totaal 570,8 560,5 549,6 545,4 545,9 546,2 

 
Overzicht meerjarenbegroting en –balans 

De begroting voor 2023 sluit met een resultaat van €168.000 positief. De jaren erna zien we een tekort 

ontstaan, wat het gevolg is van de inzet van NPO-middelen vanuit de daarvoor opgebouwde reserves. 

De inkomsten vanuit het NPO lopen tot en met juli 2023, vandaar dat pas per 2024 die inzet vanuit 

reserves in het resultaat zichtbaar wordt. Vanaf 2024 is een taakstellende bezuiniging opgenomen om 

te laten zien dat vanaf dat jaar de inzet ten laste van NPO volledig afgebouwd zal moeten worden. 

 
De meerjarenbegroting laat voor wat betreft de staat van baten en lasten het volgende beeld zien: 

 

Exploitatie (x € 

1.000,-) 

 2022 * 2023 2024 2025 2026 2027 

BATEN        

Rijksbijdragen 57.702 64.269 61.693 55.167 55.661 56.156 56.852 

Overige 

overheidsbijdragen en 

subsidies 

6.603 5.778 6.099 5.783 5.753 5.753 5.753 

Overige baten 1.930 2.438 867 827 827 775 735 

TOTAAL BATEN 66.208 72.486 68.659 61.776 62.241 62.683 63.339 

LASTEN 
       

Personeelslasten 49.107 53.452 56.271 50.941 50.964 51.290 51.545 

Afschrijvingen 1.577 1.291 1.507 1.414 1.329 1.278 1.271 

Huisvestingslasten 5.057 5.432 4.589 4.531 4.531 4.531 4.531 

Overige instellingslasten 6.461 7.157 6.124 5.934 5.934 5.934 5.934 

TOTAAL LASTEN 62.203 67.331 68.491 62.820 62.759 63.034 63.282 

SALDO 
       

Saldo financieel -37 -49 0 0 0 0 0 

TOTAAL RESULTAAT 3.969 4.479 168 -1.044 -518 -351 57 
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Het bovenstaande resultaat is opgebouwd uit de deelresultaten van de schoolbegrotingen en de 

bovenschoolse begroting. Deze saldi zijn opgenomen in bijlage A. We zien dit jaar grotere fluctuaties in 

de resultaten ten opzichte van voorgaande jaren. Soms heeft dit te maken met een groeiscenario 

(Odyssee, Rivieren), soms met eenmalige factoren zoals krimp (Driemaster) of extra bekostiging door 

een fusie (Onze Amsterdamse School, Oranje Nassau). Daarnaast zijn er ook scholen die door een 

uitdaging in het verleden tijdelijk negatief draaien (Catamaran, Atlantis). Voor een aantal scholen geldt 

een financiële uitdaging omdat ze bestaan uit meerdere locaties (Rijk Kramer, Catamaran). De allocatie 

zal in 2023 aangepast worden (treedt per 2024 pas in effect op de begrotingen) om een gelijker speelveld 

te krijgen. 

 
Onderstaande tabel toont een samenvatting van de geprognosticeerde balanspositie per einde van het 

jaar en de ontwikkeling ervan voor de komende jaren, gebaseerd op de effecten van de begroting. Alle 

getallen worden ten bate van een stuk overzicht getoond in duizenden euro’s. De getoonde balans is 

overigens qua eigen vermogen een stuk lager dan de balans uit de tussenrapportages, omdat in dit 

overzicht al rekening is gehouden met het wegvallen van de vordering op het Ministerie (circa 2,3 miljoen 

euro) wegens de vereenvoudigde bekostiging. Hierover loopt landelijk nog discussie, omdat het verplicht 

afboeken ten laste van het eigen vermogen geen logische keuze is, maar als AMOS nemen we hier 

gewoon het verlies. 

 

Balans (x € 1.000,-) 2022* 2023 2024 2025 2026 2027 

ACTIVA 
      

Materiële vaste activa 6.840 6.600 6.107 5.303 4.837 4.585 

Financiële vaste activa 6.098 6.098 6.098 6.098 6.098 6.098 

Vorderingen 3.416 3.416 3.416 3.416 3.416 3.416 

Liquide middelen 19.166 20.050 19.499 19.785 19.900 20.209 

TOTAAL ACTIVA 35.519 36.164 35.120 34.602 34.251 34.308 

 
 

2022* 2023 2024 2025 2026 2027 

PASSIVA 
      

Eigen vermogen 18.765 18.933 17.889 17.371 17.020 17.077 

Algemene reserve 14.071 10.391 10.391 10.391 10.391 10.512 

Private reserve 85 85 85 85 85 85 

Bestemmingsreserve 4.609 8.457 7.413 6.895 6.544 6.480 

Voorzieningen 7.205 7.391 7.391 7.391 7.391 7.391 

Kortlopende schulden 9.550 9.840 9.840 9.840 9.840 9.840 

TOTAAL PASSIVA 35.519 36.164 35.120 34.602 34.251 34.308 

 
De balanspositie is en blijft zeer gezond. Tot en met december 2022 was er nog circa 1,7 miljoen aan 

NPO-gelden niet besteed. Op dit bedrag wordt in de jaren 2024 tot en met 2026 ingeteerd. Eventueel 

resterend saldo zal te zijner tijd overgezet worden naar de reserve onderwijskwaliteit. AMOS blijft zeer 

liquide. De begroting gaat niet uit van rendement op dit vermogen na jaren van negatief rendement door 
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de negatieve rente, maar de verwachting is dat het vermogen weer gaat renderen waardoor de begroting 

een kleine stille reserve bevat. 

 

Ontwikkeling kengetallen 

De resultaten van de meerjarenbegroting en de ontwikkeling van de vermogenspositie vragen om een 

oordeel aangaande de continuïteit en de inschatting van de risico’s. De continuïteit kan beoordeeld 

worden aan de hand van de kengetallen, zoals opgenomen in het toezichtskader. Onderstaande tabel 

toont deze kengetallen. De opgenomen normen zijn gebaseerd op het in 2019 herijkte risicoprofiel. Dit 

profiel zal overigens in 2023 weer ge-update worden. 

 

Kengetal Richtlijn 2022* 2023 2024 2025 2026 2027 

Liquiditeit 1,50 - 2,00 2,2 1,7 1,7 1,7 1,7 1,7 

Solvabiliteit 0,30 - 0,50 0,5 0,4 0,4 0,4 0,4 0,4 

Rentabiliteit max. 2 jr -/- 0,4% 0,2% -1,7% -0,8% -0,6% 0,1% 

Weerstandsvermogen 19% 17,7% 18,1% 18,5% 17,5% 16,8% 16,7% 

Eigen vermogen (in mln) 12,2 12,4 11,4 10,9 10,5 10,5 

Normatief vermogen (in mln) 9,4 9,4 8,9 8,1 7,7 7,4 

Bovenmatig 

eigen vermogen 

(in mln) 2,8 3,0 2,5 2,8 2,8 3,1 

Verhouding EV / NV 1 1,3 1,3 1,3 1,3 1,4 1,4 

 
De bovenstaande tabel maakt duidelijk dat we grotendeels binnen ons financieel kader blijven met deze 

begroting. Alleen het weerstandsvermogen loopt op termijn door het negatief resultaat terug. Dan nog 

blijft het vermogen echter vrij fors boven het normatief vermogen. De bijstelling van het risicoprofiel zal 

duidelijk moeten maken welk getal het meest leidend is. 

 
De afgelopen jaren is het (bovenmatige) eigen vermogen van AMOS fors toegenomen. Dit is voor het 

grootste deel veroorzaakt door het Nationaal Programma Onderwijs (NPO), van waaruit extra middelen 

zijn beschikt om onderwijsvertraging als gevolg van corona in te lopen. Als scholengroep willen we alle 

middelen die we krijgen niet alleen rechtmatig maar ook doelmatig besteden. De zeer krappe 

arbeidsmarkt ten tijde van het NPO maakte dat een duurzaam kwalitatieve en doelmatige besteding 

binnen de korte looptijd van het NPO niet haalbaar was. We hebben als AMOS dan ook langer de tijd 

genomen om de NPO-middelen te besteden: geen twee maar vier jaar, waarbij we met name inzetten 

op leerkrachtvaardigheden. Dit heeft tot de vorming van een bestemmingsreserve NPO geleid die we 

de komende jaren onderbouwd zullen benutten. Hiermee wordt het bovenmatig vermogen afgebouwd. 

Het restant van het bovenmatige vermogen is het gevolg van andere coronasubsidies en eenmalige 

meevallers. Ook deze middelen zijn toegevoegd aan een bestemmingsreserve die de komende jaren 

gericht zal worden benut om de onderwijskwaliteit te borgen en te versterken. Dit alles in het kader van 

een duurzame doelmatige besteding. 

 

Het bestuur is zich bewust dat het vermogen van AMOS oploopt en dat een oplopend vermogen in 

principe niet wenselijk is. Echter, het bestuur is ook van mening dat bestedingen doelmatig moeten 

zijn. In deze arbeidsmarkt waarin sprake is van lastig kunnen invullen van vacatures is het al een 

uitdaging om de jaarbudgetten aan te wenden, laat staan, overschotten van voorgaande jaren in te 

lopen. Dit in combinatie met het NPO veroorzaakt het oplopen van het vermogen. In 2023 wordt een 
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meerjarig bestedingsplan opgesteld waar een deel van het vermogen aangewend zal worden om de 

Koersdoelen duurzaam te verankeren binnen AMOS waardoor het vermogen de komende jaren 

afneemt. 

 

Risico’s en risicobeheersing 

In de meerjarenbegroting is een aantal aannames gedaan die mogelijk tot risico’s leiden. Zo is er van 

uitgegaan dat de begrote afvloeiingen ook daadwerkelijk middels natuurlijk verloop plaats kunnen 

hebben en ontslagvergoedingen in het kader van de wet werk en zekerheid binnen budget zullen blijven. 

Gezien de huidige arbeidsmarkt lijkt deze aanname reëel. Verder is geen rekening gehouden met 

calamiteiten die een leegloop van een school zouden kunnen veroorzaken of die een stevige 

kwaliteitsinjectie vragen (zoals voorgaande jaren op de Flevohof, Landlust en Atlantis, met alle kosten 

van dien). Wel zou hiervoor dekking gezocht kunnen worden in het budget scholenpalet. 

 
In de maandelijkse loonjournaalpost en dus ook in de personele begroting is rekening gehouden met 

diverse opslagen voor de vervangingskosten, wachtgelden en WGA-uitkeringen / de verzekering 

hiervoor. Zie voor meer informatie hierover paragraaf 4.3. In principe zijn deze opslagen meerjarig 

dekkend en bieden ze zelfs een kleine marge. Dat geeft in goede jaren een buffer voor extra uitgaven, 

maar in slechte jaren kan hier een tekort op ontstaan dat vanuit de exploitatie gedekt moet worden. 

De gemeentelijke subsidies zijn zoals reeds vermeld al jaren conservatief ingeschat. Wel bevat de 

begroting van IKC Het Talent een duidelijk risico op dat vlak omdat hier een onevenredig groot 

subsidiebedrag landt vanwege de Familieschool. Onduidelijk is of dit geheel dan wel gedeeltelijk door 

de gemeente voortgezet wordt. Mocht dat niet het geval zijn, moet de school haar personele inzet 

bijstellen (lees: moeten ambulante collega’s weer voor de klas) en kunnen overplaatsingen nodig zijn. Dit 

bijstellen kost tijd en zal tot een negatiever resultaat leiden. Het gaat om een risico van circa €125.000 

maximaal. 

 
Het NPO levert een risico op wachtgelden op. Personeel dat in loondienst ten opzichte van het NPO 

benoemd is of een uitbreiding heeft gehad, kan aanspraak maken op een uitkering bij beëindiging van 

het dienstverband of (onder bepaalde voorwaarden) de uitbreiding. Normaliter wordt de uitkering 

gedragen door het Participatiefonds, maar het reglement van dat fonds kent de gelden van het NPO niet 

als een valide reden om een aflopende benoeming niet te verlengen. Omdat het NPO een groot landelijk 

thema is, in tegenstelling tot bijvoorbeeld gemeentelijke subsidies waarvoor hetzelfde risico geldt, wordt 

uitgegaan van een aanpassing van het reglement dan wel coulance bij de uitvoering. 

 

Cultuur en sleutelfiguren 

Elke organisatie heeft baat bij stabiliteit, zowel op de werkvloer als in de aansturing. Er bestaat altijd een 

risico dat een wijziging in de bezetting van raad van toezicht, GMR, bestuur of directie gevolgen heeft 

voor de stabiliteit of de goede onderlinge samenwerking. De positie van directeuren is cruciaal in het 

realiseren van een goede / plezierige werkomgeving op elke school. We proberen binnen AMOS een 

goede directievoering meer en meer te borgen door collega’s intern op te leiden en te matchen met de 

bestaande of voorgestane cultuur op scholen of binnen AMOS als geheel. Het opschalen van de scholen 

waarmee meer functiedifferentiatie mogelijk wordt, moet ook helpen meer cultuurdragers binnen 

scholen te krijgen waarmee de school zelf minder kwetsbaar wordt voor mutaties. We borgen onze 

cultuur qua leiderschap ook door te werken met een managementteam waarbij alle directies trapsgewijs 

betrokken zijn. Aandachtspunt blijft verder het AMOS-dna, dat actief uitgedragen moet worden. 

Eigenaarschap, openheid en vertrouwen zijn hierin sleutelbegrippen. 



 

Arbeidsmarkt 

De arbeidsmarkt is nog altijd meer gespannen dan voorgaande jaren, ondanks de effecten voor AMOS 

van de stevige inzet op zij-instromers. Alle vacatures konden bezet worden, maar vaak door ook gebruik 

te maken van (dure) uitzendkrachten. Corona gaf tijdelijk ietwat verlichting, maar met de versnelde groei 

van de economie en de effecten van het NPO was dit effect na de zomer van 2021 al geheel verdwenen. 

AMOS blijft investeren in het zijn van een aantrekkelijk werkgever en stimuleert schooldirecties om dit 

ook op zich te nemen. Dit vanuit het besef dat teamleden overal tegen gelijke arbeidsvoorwaarden 

kunnen werken: iemand werkt ergens omdat hij of zij het daar vooral fijn heeft. Dit maakt dat sfeer in 

de teams bepalend is voor de vraag of we voldoende mensen kunnen vinden en behouden. Het 

koersdoel Excellent werkgeverschap haakt ook aan op dit streven. 

 
Energielasten 

De gestegen energielasten kunnen na aflopen van het contract medio 2023 druk zetten op de exploitatie 

van onze scholen. De afgelopen jaren is fors geïnvesteerd in duurzaamheid en het meer energieneutraal 

worden, onder meer door het leggen van zonnepanelen op het gros van de scholen in 2018 en 2020. 

Dit heeft ertoe geleid dat bij een begrotingsbedrag van €900.000 de lasten over 2022 zijn teruggelopen 

naar circa 750 duizend euro (verwacht, op basis van de realisatie tot en met september). In de begroting 

2023 is het begrotingsbudget beperkt naar boven bijgesteld (€945.000). Ook zonder compensatie zou 

– met de huidige teruglopende prijzen op de grondstoffenmarkt en rekening houdend met het feit dat 

de huidige prijzen tot medio 2023 vast zijn gezet – de begroting dekkend moeten zijn. Mochten de 

prijzen door nieuwe ontwikkelingen in het Oekraïneconflict of een strenge winter weer verder oplopen, 

dan is hier geen dekking voor in de begroting. In dat geval zal de algemene reserve worden 

aangesproken. 

 




